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RADNICE

Milí spoluobčané, 
blíží se podzim a stej-
ně tak i téměř 

rok mého působení 
ve funkci staros-
ty. Nebyl to leh-
ký rok a musel 
jsem se na-
učit mnoho 
nových věcí, 
mezi které 
patří i ty méně 
příjemné, a to 
číst a dozvídat 
se o sobě věci, kte-
ré se nezakládají na pravdě 
a podněcují občany k nedůvě-
ře k současnému vedení i mé 
osobě. Již na začátku jsem se 
rozhodl na takové útoky nere-
agovat a plně se věnovat prá-
ci pro obec a pro vás občany, 
na kterých také nechám i po-
souzení toho, jaký přínos má 
moje práce, ale i práce celého 
vedení a úředníků působících 
na úřadu. Jedná se totiž o tý-
movou práci, a nikoli o zásluhy 
jednotlivce a jsem na současné 
fungování kolektivu úřední-
ků velmi hrdý. Ani zmínění 
úředníci nemají jednoduchou 
situaci, neboť jsou nepřímo 
vtaženi do současné nelicho-
tivé doby, která rozhodně ne-
přispívá k pracovní pohodě 
ani obci jako takové. Naším 
prioritním cílem je vypořádat 
se se současnou situací tak, 
aby rozvoj obce pokračoval 
dál a občan Rudníku nepoznal 
žádné změny, které nastaly po 
snížení počtu zastupitelů obce 
Rudník odstoupením téměř 
všech členů Domova a s tím 
spojenými úskalími.

A nyní z jiného soudku. Jis-
tě vás všechny zajímá, proč 
byl nový autobusový termi-
nál dokončen a tak dlouho 
nepoužíván. Předání díla od 
zhotovitele proběhlo 20. 6. 
2023 a bylo konstatováno, 
že vše odpovídá projektové 
dokumentaci, a dílo bylo zá-
stupci obce Rudník převzato. 
Následně proběhly technické 
jízdy a při nich se projevily ne-
dostatky v dispozičním řešení 
nástupních ostrůvků, které 
neumožňovaly bezpečné ná-
jezdy autobusů o délce 13–15 
m k nástupním ostrůvkům. 
Začaly se řešit jak technické, 
tak administrativní záležitosti 
obzvláště s ohledem na dota-
ce, které jsou s touto investič-
ní akcí spjaty. Po nelehkých 
jednáních se podařilo dořešit 
způsob nápravy vzniklé situ-
ace a též, kdo zaplatí opravu. 
Vzhledem k tomu, že celá si-
tuace vznikla vadou projektu, 

vícepráce spojené s úpravou 
nástupních ostrůvků do stavu, 
aby bylo vše funkční a bez-

pečné, uhradila projekč-
ní kancelář, která 

projekt zhotovila. 
V pátek 13. října 
byl na terminálu 
zahájen zkušební 
provoz. Věřím, že 
toto datum nebu-

de na škodu a brzy 
přistoupíme ke ko-

laudačnímu řízení.
Ze strany opozice 

čtu na sociálních sí-
tích, že neděláme nic 

nového, ale pouze dokončuje-
me akce rozjeté předchozím 
vedením. Neberu to jako výtku, 
ale naopak, neboť jsme slíbili, 
že všechny rozjeté akce zdárně 
dokončíme a budeme k nim 
přistupovat zodpovědně. Při 
nástupu na OÚ po volbách 
byly v určitém stadiu rozpra-
covanosti tři velké a pro obec 
Rudník finančně náročné in-
vestiční akce (investice z kasy 
obce – sběrné místo 5,233 mil. 
Kč, autobusový terminál 13,65 
mil. Kč a rekonstrukce inte-
riéru OÚ zatím 22,5 mil. Kč), 
ze kterých je k dnešnímu dni 
ukončena pouze jedna, a to 
sběrné místo, ostatní dvě stále 
probíhají. Dokončování staveb 
není pouze o kontrolách pl-
nění termínů, ale každá stav-
ba přináší své problémy (viz 
autobusový terminál), které 
se musí řešit, a vyžaduje si 
nemalou časovou náročnost 
nejen úředníků, kteří mají in-
vestiční akce v popisu práce. 
Avšak rozhodně není pravda, 
že bychom nepracovali na no-
vých projektech, a inspiraci 
mimo jiné čerpáme na setká-
ních s vámi občany v jednot-
livých částech Rudníku pod 
pracovním názvem „Pokec se 
starostou“. Jen pro představu: 
řešíme a ještě v letošním roce 
zrealizujeme výměnu energe-
ticky náročných svítidel ve-
řejného osvětlení za ledkové 
se stmívacím režimem v čase 
malé frekvence pohybu, a to 
v části celého úseku Arnulto-
vic od Hostinného až po fabri-
ku MZ Liberec, kde je úspora 
vyčíslena na cca 68 % oproti 
stávajícím svítidlům. V příš-
tím roce chceme pokračovat 
v části Fořt a Terezín, na což se 
snažíme zajistit částečnou do-
tační podporu, a to vše s cílem 
snížení energetické náročnosti 
veřejného osvětlení v celé obci 
Rudník bez nutnosti vypínání 
v ranních hodinách z důvodu 
úspor. 

Další akcí, která bude zrea-
lizována ještě v tomto roce, je 
palčivá situace s parkováním 
na sídlišti v Terezíně. Zrealizu-
jeme první zpevněnou plochu 
před č. p. 405 a v následujícím 
roce budeme pokračovat II. 
etapou, která by měla přispět 
k zvýšení počtu parkovacích 
ploch a zajištění bezproblémo-
vého průjezdu záchranných 
složek v případě potřeby. 

Dále probíhají intenzivní 
jednání s novými zástupci MZ 
Liberec o odkupu pozemku na 
realizaci chodníku, který by 
vedl od křižovatky na Terezín 
po první most v Arnultovicích.

Další činností, na kterou 
klademe velký důraz, je insta-
lace průjezdových radarů s na-
pojením na centrální pult ve 
Vrchlabí a zvýšení bezpečnosti 
na silnicích. V první polovině 
roku 2024 by se mohla poda-
řit instalace prvního úseku, ale 
ještě se jedná o nejvhodnější 
lokalitě. 

Souběžně se konají i admini-
strativní úkony na projektech, 
které započalo předchozí ve-
dení, v žádném případě se nic 
neodložilo ad acta, jak je ne-
pravdivě tvrzeno na sociálních 
sítích. 

Na první pohled se může 
zdát, že toho není mnoho, 
ale souběžně je potřeba řešit 
mnoho menších a provozně 
neméně důležitých věcí. Na 
vše, co se doposud podařilo 
společnými silami s úředníky 
vyřešit, jsem náležitě hrdý, 
protože vnímám OÚ jako je-
den soudržný celek, který se 
snaží pracovat společně pro 
lepší Rudník i přes to, že se 
najdou někteří jedinci, kteří 
se snaží za každou cenu, tedy 
i cenu dezinformací, vytvářet 
nepřátelské prostředí v obci. 

Poslední téma, ke kterému 

bych se chtěl vyjádřit, je kul-
turní život v obci a fungování 
současné kulturní komise. Pře-
vzetí štafety po předchozí, 12 
let velmi dobře fungující kul-
turní komisi není vůbec lehké, 
protože zkušenosti, jež se zís-
kávají léty praxe, nenabudete 
do druhého dne. Přesto dou-
fám, že občané vnímají sna-
hu pořádat kromě zaběhlých 
a oblíbených akcí i ty nové. 
Chtěl bych touto cestou podě-
kovat všem, kteří se podílejí na 
realizaci a organizování kultu-
ry v obci. Můj dík míří i k těm, 
kteří nejsou oficiální součástí 
kulturní komise a nezištně se 
podílejí na organizaci nebo 
přímo na jednotlivých akcích. 
V kulturním roce 2022/2023 
se zorganizovalo 15 akcí pod 
taktovkou nové kulturní ko-
mise, což je úctyhodný výsle-
dek a všem upřímně vyjadřuji 
dík a obdiv za jejich nasazení. 
Chtěl bych také vyzdvihnout 
nadstandardní spolupráci na 
kultuře v obci s významným 
zaměstnavatelem v obci Rud-
ník, a to MZ Liberec a.s., který 
se stal hlavním sponzorem vel-
ké části kulturních akcí.

Závěrem bych velký dík vy-
jádřil i Jirkovi Stuchlíkovi, své-
mu místostarostovi, se kterým 
jsme si rozdělili agendu po-
dle zkušeností. A spolupráce 
funguje! Jsem rád, že se jako 
nováček v komunální politice 
mohu opřít o zkušenosti své-
ho parťáka.

Všem bych chtěl popřát, 
abychom zažili příjemný pod-
zim a aby jeho barvy dělaly 
radost nejen dětem, ale i těm, 
kteří toto roční období nemají 
příliš v lásce.

Pavel Steklý
starosta
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K datu 7. 9. 2023 rezigno-
valo na post zastupitele 
obce Rudník pět členů 
zastupitelstva obce z kan-
didátky Domov, pro náš 
Rudník. 

Konkrétně se jedná o násle-
dující zastupitele: Petra Seker-
ková, Dis., Mgr. Eva Čekalová, 
Jiří Vondrák, Jan Teplý a Ing. 
Aleš Maloch.  V souladu s ust. 
§ 56 zákona č. 491/2001 Sb., 
o volbách do zastupitelstev 
obcí a o změně některých záko-
nů, se následujícím dnem, tj. 8. 
9. 2023, stali novými zastupiteli 
obce Rudník náhradníci z kan-
didátky Domov, pro náš Rudník 
ve zvoleném pořadí z voleb do 
obecních zastupitelstev v roce 
2022. Novými zastupiteli jsou 
Karel Blažek, Michal Šindelář, 
Markéta Mačková, Petr Birtus 
a Markéta Vondrák Lhotová.

K datu 17. 9. 2023 rezigno-
vala na post zastupitele obce 
Rudník zastupitelka Markéta 
Mačková. K datu 18. 9. 2023 
rezignovali čtyři členové zastu-
pitelstva obce, a to konkrétně 
Michal Šindelář, Karel Blažek, 
Petr Birtus a Markéta Vondrák 
Lhotová, všichni z kandidátky 
Domov, pro náš Rudník. Re-
zignace byly podány písemně 
a splnily všechny zákonné nále-
žitosti. V souladu s ust. § 56 zá-
kona č. 491/2001 Sb., o volbách 
do zastupitelstev obcí a o změ-
ně některých zákonů, se násle-
dujícím dnem, tj.  18. 9. 2023, 

stal novým zastupitelem obce 
Rudník náhradník z kandidátky 
Domov, pro náš Rudník ve zvo-
leném pořadí z voleb do obec-
ních zastupitelstev v roce 2022 
David Čáp. Dále se od 19. 9. 
2023 novými zastupiteli stali 
Diana Jindřišková, Jakub Ví-
šek a Karolina Pihlíková. 

Od 19. 9. 2023 má Zastupi-
telstvo obce Rudník 14 členů.

K datu 21. 9. 2023 rezigno-
valy na post zastupitele obce 
Rudník zastupitelky Diana 
Jindřišková, Karolina Pihlí-
ková a zastupitel Jakub Víšek. 

Od 21. 9. 2023 má Zastupi-
telstvo obce Rudník 11 členů. 

Na 11. veřejném jednání 
zastupitelstva obce, konané-
ho dne 25. 9. 2023, složil slib 
zastupitele pan David Čáp. 
Počet zastupitelů neklesl pod 
hranici 11 členů, a proto zůstá-
vá zachována i rada obce. Na 
stejném jednání zastupitelstva 
obce došlo také k volbě no-
vých radních, kterými se stali 
pan Jiří Šedivý a pan Michal 
Hronek. Po rezignaci předsedy 
kontrolního výboru byl na tom-
to veřejném jednání zastupitel-
stva obce zvolen nový předseda 
kontrolního výboru, kterým se 
stal pan Petr Folberger, a zá-
roveň byl doplněn kontrolní 
výbor o nové členy paní Alenu 
Jerjeovou a pana Romana Sou-
kupa. Všem nově zvoleným 
přejeme hodně úspěchu v no-
vých funkcích. 

Jirka Stuchlík

Rezignace zastupitelů

Stavební úpravy v č.p. 56 – 
pošta a majetkový odbor 

Od minulého vydání RN se 
v této investiční akci podařilo 
dále pokročit, když se zhoto-
vitel realizačně zaměřil nejen 
na finalizace vnitřních prostor, 
ale také na zemní práce na 
prostranství před touto budo-
vou i za ní. Ačkoliv to zvenčí 
tak nevypadá, uvnitř tohoto 
domu je od posledního článku 
odveden další kus práce, ne-
jen od firem a řemeslníků, ale 
také po organizační stránce 
i našeho kolektivu. Koordinace 
podlahářů, malířů, topenářů, 
elektrikářů a také montážní-
ků veškerého nového nábytku 
byla někdy náročná, ale společ-
nými silami se nám ji snad po-
dařilo zvládnout. Jak jsem již 
minule zmínil, termín dokon-
čení dle smlouvy o dílo je beze 
změny 30. 9. 2023. Jednoduché 
nebude u tohoto druhu nemo-
vitosti ani kolaudační řízení, 
protože požadovaná dokla-
dová část stavebním úřadem 
bude velice obsáhlá. Stěhová-
ní je tedy reálné a snažíme se 
pomalu na něj připravovat bě-
hem listopadu, tak uvidíme...

Akcičky ve škole       

Přiznám se, že jsem dětem 
o prázdninách trochu závi-
děl to volno, ale zároveň jsme 

spolu s firmami a řemeslníky 
využili prázdné prostory jak 
uvnitř školy, tak i venku na 
prostranstvích, které k ní pat-
ří a škola je využívá, a pustili se 
do následujících akcí: 
a) Nový chodník od skleníku až 
k nářaďovně – zde byly techni-
kou odbourány staré betonové 
desky, které byly svým stavem 
spíše pro žáky již nebezpeč-
né, následovaly zemní práce, 
instalace nových obrubníků 
včetně opěrné zídky, zhotove-
ní podkladových vrstev a po-
kládka nové zámkové dlažby.
b) Kompletní oprava další tří-
dy – stejně jako každý rok byla 
i letos na řadě další. Kompletní 
nová elektroinstalace, rozvod 
vody a odpadu u umyvadla, 
nové omítky stěn, snížení stro-
pu sádrokartonem, nová pod-
lahová krytina (kde byly trochu 
komplikace, protože původní 
linoleum bylo asi ve třech vrst-
vách lepených na asfalt). Třeš-
ničkou na dortu v rámci finali-
zace byla nová výmalba. 
c) Příprava pro nový herní pr-
vek – jedná se o plochu kou-
sek od mateřské školky, kde 
vyrostl nový herní prvek pro 
její druhé oddělení. Ačkoliv 
terén je v těchto místech tro-
chu „z kopce“, podařilo se ve 
spolupráci s Mírou Sedláčkem 
alias školníkem efektivně vyře-
šit a děti ho mohou již vesele 
využívat. 

Plánované, probíhající a ukončené investiční akce a opravy
d) Prodloužení elektro a vodo-
vodní přípojky na pozemku 
– s ohledem na využívání ven-
kovní učebny a dalšími mož-
nostmi akcí v areálu ZŠ se zrea-
lizovala myšlenka, aby i v zadní 
části pozemku bylo možné mít 
k dispozici elektrickou energii 
a případně i pitnou vodu. Po 
provedení zemních a montáž-
ních pracích se nyní čeká již 
na finalizaci ve formě instalace 
„pítka“ a pilíře elektro. 
e) Výstavba nové nářaďovny 
– jakmile jsme od našeho sta-
vebního úřadu obdrželi staveb-
ní povolení, nebránilo již nic 
v realizaci. Po výběrovém řízení 
a podpisu smlouvy byly staveb-
ní práce zahájeny již v červenci 
a mám radost, jak se dílo daří 
a roste. Jak už to ve stavebním 
oboru bývá, vyvstaly zde něja-

ké komplikace, které nebylo 
možné při zpracování projektu 
předvídat, ale i s tím jsme si ve 
spolupráci se zhotovitelem po-
radili. V kombinaci s touto stav-
bou jsme se po dohodě s vede-
ním školy zaměřili i na původní 
nářaďovnu ohledně opadávají-
cích omítek, nevyhovující elek-
troinstalace a zvlněné podlahy. 
I tento prostor se souběžně 
s novou stavbou daří opravit, 
aby se za něj nemusela škola 
stydět a byl i s ohledem na vyu-
žití bezpečný. Termín dokonče-
ní je stanoven smlouvou o dílo 
na 30. 10. 2023, poté stejně jako 
i jiné obecní stavební akce nás 
nemine kolaudační řízení…

Za majetkový odbor
Lukáš Skalský,

technik MO
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U obecního úřadu, respek-
tive před Obecní hospůd-
kou, je nová nabíjecí stani-
ce na mobily, elektrokola, 
elektrokoloběžky a menší 
spotřebiče. 

Dobíjecí stanice je solární 
a je vybavena i kompresorem 
pro nahuštění pneumatik. 
U dobíjecí stanice si můžete 
dobít i váš mobil nebo tablet 
(kabely musíte mít své). Dále 
si můžete poslechnout i au-
dionahrávky o naší obci, které 
jsme nově připravili s členy 
redakční rady Rudnických 
novin jak pro vás, tak i pro ná-
vštěvníky, kteří se chtějí něco 
dozvědět o Rudníku. Tato mo-
derní stanice je vybavena také 
meteostanicí, která informuje 
o aktuálním počasí a předpo-
vědi pro Rudník. Co je ještě 
lepší, je to, že jsme na tuto 
investici získali dotaci ze Stát-

ního zemědělského intervenč-
ního fondu, projekt Veřejné 
prostranství v obci Rudník. Do 
příští cyklistické sezony vyba-
víme stanici i základním nářa-
dím na opravu kol. 

Jirka Stuchlík

Nová nabíjecí stanice 
na elektrokola a elektrokoloběžkyS bývalým starostou 

Alešem Malochem jsme 
jako úřad spolupracovali 
tři volební období, tedy 
dvanáct let. 

Jak úřad, tak obyvatelé Rud-
níku vnímají toto období jako 
plodné a bylo vidět, že se s touto 
funkcí popasoval úspěšně. Za 
jeho působení bylo odvedeno 
mnoho práce a obec se posunula 
směrem dopředu. Před necelým 
rokem převzal štafetu nový pan 
starosta Pavel Steklý a vyběhl 
na dráhu plnou překážek. Oba 
měli pro svůj start stejné pod-
mínky – oba nastoupili na úřad 
nepolíbení politikou a úředniči-
nou. Teprve čas ukáže, jak nový 
starosta svůj běh zvládne.

Úkolem úřadu je především 
pracovat pro blaho obce, zajistit 
pro občany, pokud možno, pří-
jemný a přátelský úřad. Tomu 
nijak nenapomáhá rozvířená 
atmosféra v obci. Ideální pro 
chod úřadu je klidná a pohodo-
vá atmosféra, ve které by všich-
ni zaměstnanci mohli plnit co 
nejlépe jim svěřené úkoly. Od 
posledních voleb se nám bohu-
žel tohoto klidu nedostává.

Dovolte nám shrnout rok 
s novým starostou z pohledu 
spolupráce s ním na obec-
ním úřadě. Za nás kolegy 
a zaměstnance můžeme kon-
statovat, že se starosta Pavel 
Steklý statečně pere se svojí 
novou funkcí. Rádi bychom 
vyzdvihli jeho pracovitost 
a dobré organizační schop-
nosti, které jsou důležitým 
aspektem v této funkci. Pro 
nás zaměstnance je přínosem 
jeho kolektivní, lidský přístup 
a pozitivní myšlení, a to přes 
všechny překážky, se kterými 
se musí od začátku volebního 
období potýkat. Dále považu-
jeme za důležité vás informo-
vat, že se občas objeví neprav-
divá sdělení, která se šíří po 
sociálních sítích. Cílem může 
být snaha znehodnotit práci 
někoho jiného nebo jej pre-
zentovat jako neschopného. 
Nebojte se přijít na váš úřad 
a informovat se o tom, co je 
pravda, co polopravda a co se 
na pravdě nezakládá. Rádi se 
vám budeme věnovat.

Kolektiv úředníků  
OÚ Rudník

Rok s novým starostou

 DOPIS CHATAŘE

Vážený pane starosto, 

obracím se na Vás v souvislosti 

s dlouhodobým problémem, který 

v  obci  Rudník  zažívám  já,  moje  ro-

dina, ale i naši sousedé a kamarádi. 

Kdykoli jdeme na procházku s dětmi, 

téměř vždy potkáme psi, kteří nejsou 

žádným způsobem zabezpečeni, vol-

ně se pohybují po obci Rudník a jsou 

poměrně neodbytní, někdy i agresiv-

ní.  Děti,  ale  i  například  moji  rodiče 

v  důchodovém  věku  mají  z  těchto 

psů  strach.  Není  výjimkou,  že  tito 

napadají  nohy,  rozkoušou  oblečení 

a bohužel dochází i k útokům, zatím 

snad  jen na zvířata. Nicméně v obci 

Rudník se z tohoto důvodu necítíme 

bezpečně a  jsem  toho názoru,  že  je 

nutné tuto situaci řešit. 

Dne 14.8.2023 došlo k napadení 

psem paní Gabriely Bendové, a to 

konkrétně  k  napadení  mého  psa. 

Toho v  tu dobu venčila má nezletilá 

dcera (14  let). Moje dcera měla psa 

na vodítku, avšak pes paní Bendové 

byl opět volně pobíhající, stejně jako 

další  psi  v  obci.  Bohužel  pes  paní 

Bendové zakousnu} a usmrtil našeho 

psa.  Věc  je  nyní  prošetřována  Poli-

cií  ČR,  obvodní  oddělení  Hostinné 

pod  č.j.  KRPH-85046-6/PŘ-2023-

051012. 

Chtěla  bych  Vás  požádat  o  zajiš-

tění  bezpečnosti  osob,  ale  i  dalších 

zvířat a vůbec majetku v obci Rudník. 

Situace je již neúnosná. Je nezbytné, 

aby lidé svá zvířata měla zabezpečena 

a ta volně nepobíhala po obci. Je po-

třeba, aby buď byli za plotem, anebo 

aby je lidé měli na vodítku či psi měli 

náhubky apod. Budu ráda, pokud 

se touto problematikou obec bude 

zabývat. Z Policie ČR, obvodní odd. 

Hostinné, mám  informaci  o  tom,  že 

k napadení malých psů v obci Rudník 

došlo  jen  během  tohoto  léta  něko-

likrát  a  bohužel  už  několikrát  došlo 

i k usmrcení napadeného psa. Je jen 

otázkou času, kdy toto napadání vol-

ně pobíhajícími psy může vést k ještě 

horším následkům, například  k ublí-

žení na zdraví osob a zejména dětí. 

Děkuji  za  Váš  zájem  a  snahu  věc 

řešit. Pokud byste měl  jakékoli dota-

zy, jsem Vám samozřejmě k dispozici. 

S pozdravem 

JUDr. Lenka Kamišová, LL.M.

Z RUDNÍKU DO CELÉHO SVĚTA

Společnost MZ Liberec se věnuje 
zejména vývoji, výrobě a  instalaci 
ukončovacích prvků rozvodů medi-
cinálních plynů. Jednoduše řečeno 
se stará o to, aby pacienti v nemoc-
nicích po celém světě měli dostatek 
kyslíku na operačních sálech i  na 
lůžkových pokojích.

Postupem času se sortiment rozrůstá 
a firma MZ Liberec dodává i další vyba-
vení do nemocnic po celém světě. A to 
včetně těch nestandardních. „Zakázkové 
řešení a různé modifikace jsou naší kon-
kurenční výhodou. Umíme naše výrobky 
uzpůsobit téměř všem reálným požadavkům zákazníka. Je to dáno 
především ochotou a zkušeností našich zaměstnanců, kteří nemají 
problém vyrábět nestandardizované výrobky,“ říká výkonný ředitel 
firmy MZ Liberec Marek Matěják.

Čím vším se firma zabývá a jaký byl její vývoj?

Společnost navrhuje, vyrábí, dodává a instaluje rozvody medi-
cinálních a technických plynů již od roku 1957, kdy byla zalo-
žena firma Montážní závody Liberec, do roku se datuje 1967 
vznik sekce rozvodů medicinálních plynů. V roce 1992 společ-
nost oslavila 300. komplexně realizovaný projekt. V roce 2002 
vstoupila firma na zahraniční trhy, a v roce 2013 jsme otevřeli již 
výrobní a vývojový komplex v Rudníku u Vrchlabí. Koncem roku 
2021 do společnosti MZ Liberec vstoupil nový 100% vlastník, je 
jím česká rodinná firma – investiční skupina LIF group z Liberce.

Nyní tedy společnost vstupuje do nové éry – má nové vlast-
níky. Jaké máte plány?

Máme nové vlastníky, silnou českou rodinou skupinu LIF z Li-
berce, která nás chce v rozvoji společnosti maximálně podpořit. 
Rádi bychom dostali naše výrobky na nové, nám zatím nezná-
mé trhy. Rádi bychom začali udávat technologický trend v naší 
branži a získali pomocí inovovaných výrobků a technologií větší 
tržní podíly na stávajících a nových trzích.

IN
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Každý člověk plánuje. 
Plánuje svůj další den, 
další týden, další rok. 
Plánujeme dovolenou 
a její harmonogram. Co 
navštívíme a co vynechá-
me. Plánujeme svůj pra-
covní život i volný čas. Ve 
firmách zase plánujeme, 
jak navýšíme zisk, jak se 
budeme modernizovat. 

U měst a obcí je cíl definova-
ný rostoucí spokojeností oby-
vatel. Proto se dá zjednodušeně 
říci, že strategický plán obce 
řeší zájem a potřeby většiny 
obyvatel, protože nikdy se ne-
dají uspokojit potřeby všech. 
A proto bychom se na jeho 
vzniku měli všichni i podílet. 
Přílohou minulých Rudnic-
kých novin byl dotazník, který 
byl zveřejněn i v elektronické 
podobě. Dotazníkové šetření 
pro nás zajišťovala společnost 
Drag, která ho pro nás i vyhod-
nocovala. Představení těchto 
výsledků bylo naplánováno na 
veřejnou debatu, a proto se vý-
sledky nezveřejňovaly. Ne že by 
to byla nějaká tajná informace, 
jak bylo prezentováno na soci-
álních sítích, ale proto, aby to 
byl jeden z důvodů, proč přijít 
na veřejnou debatu, kde byly 
závěry z dotazníkového prů-
zkumu okomentovány. Všem 
zapojivším se obyvatelům ve-
lice děkujeme. Veřejná debata 

nebyla jen o povídání si o vý-
sledcích, ale hlavně o konstruk-
tivní debatě ohledně rozvoje 
obce. V rámci ní se pracovalo 
a debatovalo ve skupinách. Dů-
ležité postřehy byly zapsány 
a následně se ohodnocovaly 
účastníky debaty. Závěry těch-
to pracovních skupin byly na-
konec odprezentovány všem 
přítomným. Výsledky z dotaz-
níkového šetření a výstupy z ve-
řejné debaty byly základem pro 
jednání dvou pracovních sku-
pin, které v následujících dnech 
jednaly o zařazení bodů do akč-
ního plánu. Kromě obyvatel je 
potřeba zapojit i odborníky 
a představitele samosprávy či 
zaměstnance. Teprve kombina-
cí představ o směřování obce 
jak ze strany vedení obce, tak 
obyvatel může poskytnout sro-
zumitelnou představu o dalším 
směřování a vizích obce. 

Aby byl strategický plán 
smysluplný, měl by obsahovat 
akční plán, který bude seřazen 
dle priorit i dlouhodobých in-
vestičních/neinvestičních zá-
měrů. Měl by tedy být časově 
ohraničen a měl by obsahovat 
implementační část, tedy tu, 
která nám bude říkat, jak se 
strategickým plánem praco-
vat, jak ho používat a jak ho 
vyhodnocovat. Strategický 
plán by měl být politicky i te-
maticky nezávislý a měl by 
zajistit rozvojový trend i přes 

eventuální změnu v komunál-
ní politice po skončení 4letého 
volebního období. 

Nově vznikající strategický 
plán obce Rudník je rozdělen na 
dvě základní kapitoly, Vybave-
nost obce a Prostředí obce, a tyto 
kapitoly se dále štěpí na jednot-
livé podkapitoly. Platnost plánu 
je do roku 2030. Bude obsahovat 
konkrétní aktivity, které chce 
Rudník do té doby realizovat, aby 
se obec stala dobrým a bezpeč-
ným místem k životu a podni-

kání. Chceme zastavit nepříznivý 
demografický vývoj obce a přilá-
kat pracovité a talentované oby-
vatele. Chceme podporovat sport 
a neziskové aktivity v obci. 

Nyní probíhá finalizace akč-
ního plánu na jednání pra-
covních skupin, zastupitelů 
a zpracovatele tak, aby došlo 
ke vzájemné shodě a nic ne-
bránilo jeho finálnímu schvá-
lení zastupitelstvem obce.

Kateřina Fejglová

Proč Rudník potřebuje strategický plán

 DOPIS OBČANA

Veřejné projednávání strategického 
plánu pohledem občana Rudníku

Z  celkového  počtu  obyvatel  se 
veřejného  projednávání  1.  8.  2023 
zúčastnilo 78 lidí.
Byli jsme na něj zváni průběžně.
Před tímto dnem jsem se jako ob-

čan chtěla seznámit s výsledky dotaz-
níků,  který  byl  jeho  součástí.  Jelikož 
mi  nebylo  vyhověno,  rozhodla  jsem 
se  vytvořit  si  vlastní  dotazník  pro 
Rudník,  abych  si  udělala  představu 
o  tom,  co  lidi  opravdu  zajímá  a  co 
by v naší obci chtěli zlepšit. Výsledky 
mého dotazníku byly zaslány všem 
zastupitelům  obce,  zveřejněny  na 
mém  facebookovém  profilu,  profilu 
Rudnické drbny a na konci veřejného 
projednávání  konaného  1.  8.  2023 
i  představeny  formou  prezentace 
a postřehů. Tímto bych chtěla všem, 
kdo můj dotazník vyplnili, poděkovat!
Zpracovatel  strategického  plánu, 

DRAG s.r.o., nás provázel celým 

podvečerem  a  představil  význam 
dokumentu,  jeho  strukturu,  statis-
tiky  zaměstnanosti,  stárnutí  obyva-
telstva, množství  odpadu,  strukturu 
druhů  pozemků  v  Rudníku,  proces 
tvorby a dotazníkové šetření. 
Jelikož  jsem  neměla  možnost  se 

seznámit  s  výsledky  dotazníku  pře-
dem,  nemohla  jsem  nijak  reagovat 
na nesrovnalosti, které jsem zjistila až 
poté, co jsem si o ně zažádala na zá-
kladě  svobodného  přístupu  k  infor-
macím dle zákona č. 106/1999 Sb. 

Popíšu vám své hlavní postřehy: 
Dvě odpovědi jsou totožné obsa-

hově  i s časem odevzdání (to by se 
při vyhodnocení stát nemělo, jelikož 
to program umí vyhodnotit správně, 
hlavně když je za to firma placená).
Nerozumím tomu, kde ve vyhod-

nocení  dotazníku  dospěli  k  brown-
fieldu  „Pivovar Rudník“.  Z  výsledků 
dotazníku  jsou  patrné  pouze  dvě 
odpovědi  související  s  pivovarem, 
a  to  že pivovar  straší nebo že by  si 
soukromí  majitelé  měli  opravit  bu-
dovy,  jako  je  školka  ve  Fořtu  nebo 

pivovar. Určitě nezatracuji  iniciativu 
revitalizace  brownfieldu,  ale  pokud 
je  objekt  v  soukromém  vlastnictví, 
nevím, proč by měl  být  zařazen do 
strategického  plánu  obce.  Na  tuto 
činnost  existuje  národní  strategie 
regenerací brownfieldů 2019–2024. 
V Plusech byla v sekci Vzdělávání, 

zdravotní  a  sociální  služby  odpre-
zentována  základní  lékařská  péče 
podle  výsledků  z  dotazníku  i  ohod-
nocení od firmy DRAG, s.r.o., takto: 
,,Čtvrtou  a  poslední  zmíněnou  je 
infrastruktura  zdravotnictví,  přede-
vším tedy nedostatečný počet lékařů 
v  obci,  případně  jejich  dostupnost 
(především  z  hlediska  krátké  oteví-
rací  doby  či  nepřítomnosti).“  Podle 
výsledků z dotazníku ale více než po-
lovina lidí s lékařskou péčí není spo-
kojena a bylo k tomu i dost komentá-
řů – hlavně o praktickém lékaři. Proč 
tedy byla představena jako plusová?

A další maličkosti...
Mé  dotazy  ohledně  nesrovnalostí 

jsem směrovala na vedení obce a če-
kám na vyjádření. 

Na stránkách obce jsou již zveřej-
něny výsledky dotazníku v sekci Plán 
rozvoje obce – Informace o průběhu 
zpracování PRO.
Dále jsou tam zveřejněné všechny 

odpovědi, o které si kdokoliv zažádá 
přes svobodný přístup k informacím 
v  sekci Povinné  informace – Poskyt-
nuté informace.
Můžete  si  tam  otevřít  přílohu 

s veškerými jednotlivými odpověďmi 
a utvořit si obrázek sami. 

Dobré zprávy
Skvělou  zprávou  je,  že  zřízení  pe-

diatrie,  které  začalo  řešit  už  minulé 
vedení,  je  na  dobré  cestě.  Po  pro-
jednávání  s  dotčenými  orgány  a  pe-
diatričkou  se  podařilo  dokončit  pro-
jektovou  dokumentaci.  Teď  probíhá 
tvorba  rozpočtové  části  a  po  vydání 
stavebního povolení a upřesnění roz-
počtu bude  vypsáno  výběrové  řízení 
na zhotovitele. Tím bych chtěla podě-
kovat za krok vpřed k dětskému lékaři. 

Karolína Suchánková
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PROJEKTY OBCE

RUDNÍK rekonstrukce nádrží 
na p. p. č. 1247 a 1246/1

Popis projektu: Oprava dvou stávajících nádrží. 
Zvýšení retence vody v dané lokalitě a zvýšení 
protipovodňové ochrany přilehlého území díky 
velké kapacitě nádrže č. 2. Nádrž č. 1 bude 
v letním období sloužit k rekreaci místním oby-
vatelům.
Začátek projektu: Práce zahájeny v červenci 
2021 po podpisu SOD ze dne 12. 7. 2021 
(418. 055,- Kč bez DPH). Součástí projekč-
ních prací je i inženýrská činnost
Plánované dokončení: Projekční práce do 6 
měsíců a  inženýrská činnost neprodleně po 
ukončení dílčí části (dle SOD).
Vynaložené finanční náklady: 509 752 Kč
Aktuální stav: Vodoprávní úřad zastavil 
územní a stavební řízení. Nová žádost k zahá-
jení společného územního a stavebního řízení 
může být podaná až po upravení projektové 
dokumentace se zohledněním namítajících 
vlastníků pozemků a ŘSD (více v poznámce).
Poznámka: Dne 16. 12. 2022 podána žádost 
o územní a stavební řízení Městskému úřadu 
Vrchlabí, Odbor životního prostředí.
Vodoprávní úřad Vrchlabí zahájil a svolal úst-
ní jednání spojené s místním šetřením na 9. 
6. 2023 a  žádal do tohoto termínu předlo-
žit chybějící podklady: stanovisko Českého 
rybářského svazu, smlouvy s  vlastníky po-
zemků dotčených stavbou, tj. fyzické osoby 
+ Státní pozemkový úřad a ŘSD. Obci Rud-
ník se podařilo ve 14 ti denní lhůtě všechny 
chybějící stanoviska doplnit, bohužel nesou-
hlasné stanovisko dalo ŘSD, které požaduje 
změnu projektové dokumentace a  vlastník 
pozemků p. č. 1243/2, p. č. 1246/3 a p. č. 
1245/3, vše v k. ú. Rudník, který zároveň po-
dal proti stavebnímu záměru námitku.  
Obec Rudník kontaktovala Vodohospodářské 
projekty s.r.o., konkrétně paní Ing. Jarmilu Ta-
vodovou, aby se vyjádřila k celé situaci. Dne 
21. 6. 2023 zaslala své stanovisko, respekti-
ve svůj pohled a možné řešení. Obec Rudník 
se bude této akci dále věnovat a hledat řeše-
ní.  Bude to záviset na jednání s vlastníky po-
zemků a úpravou projektové dokumentace.

Cyklostezka podél vodoteče 
Čistá v obci Rudník

Popis projektu:Technická studie cyklostezky 
OÚ čp. 51 – Bělidlo, včetně mapového pod-
kladu.
Začátek projektu: 9/2012
Plánované dokončení:Pozastaveno
Vynaložené finanční náklady: 99 936 Kč
Poznámka: V projektu se dále nepokračova-
lo, nebyly dány souhlasy vlastníků pozemků.

Geotechnický průzkum za č.p. 51.

Popis projektu: Zjištění stavu a návrh zabez-
pečení svahu u č. p. 51.
Začátek projektu: 5/2023
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 581 078,30 Kč
Aktuální stav: Vypracován geotechnický prů-
zkum ohledně současného stavu.

Parkoviště ZŠ  

Popis projektu: Navýšení kapacity parkova-
cích míst uvnitř areálu ZŠ.
Začátek projektu: 10/2019
Plánované dokončení: 2024
Vynaložené finanční náklady: 7 260 Kč
Aktuální stav: Provedeno geodetické zamě-
ření, studie.
Poznámka: V současné době se řeší, možné 
varianty povrchů a počty nových parkovacích 
míst.

Pozemky u č.p. 366   

Popis projektu:Záměr nabídky stavebních 
pozemků k výstavbě.
Začátek projektu: 4/2021
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 28 871 Kč
Aktuální stav: Je zpracován projekt na pře-
ložku plynu, z  důvodu záboru pozemku. 
Komplikace s oficiálním přístupem na poze-
mek. Přeložka ČEZ. Ochranné pásmo lesa.
Poznámka: Je nutné zvážit výši investic – 
přeložky sítí a  vybudování příjezdové cesty, 
aby se výstavba mohla zrealizovat oproti vý-
nosům z prodeje pozemku.

Prodloužení KN a vodovodu u č.p. 435–437.

Popis projektu: Prodloužení kanalizace a vo-
dovodu u č.p. 435–437.
Začátek projektu: 11/2020
Plánované dokončení: Dokončeno, zkolaudo-
váno, bude zařazeno do konce roku 2023 do 
majetku.
Vynaložené finanční náklady: 2 709 406,67 Kč
Aktuální stav: Dokončeno, zkolaudováno, 
bude zařazeno do konce roku majetku.
Poznámka: Touto realizací je vyřešeno pro-
dloužení vodovodu a  kanalizace pro č.p. 
435–437 a  také pro plánovanou výstavbu 
naproti tomuto panelovému domu.

Vodovod Javorník   

Popis projektu: Napojení nového vrtu na stá-
vající část vodovodního řadu.
Začátek projektu: 01/2020
Plánované dokončení: 12/2023
Vynaložené finanční náklady: 344 091,15 Kč
Aktuální stav: Vrt je zrealizován, řeší se kva-
lita rozboru vody a její případná nutnost na 
úpravu ohledně radonu.
Poznámka: Původně byl záměr prodloužit 
vodovodní řad od č.p. 120 – Vysněný Dům, 
z  důvodů velkých finančních nákladů na 
zemní práce a  nároků KRNAP na uložení, 
však byla zrealizována alternativa nového 
vrt v blízkosti stávajícího vodovodního řadu 
s následným plánovaným propojením.

Tělocvična u ZŠ

Popis projektu: Investiční záměr na zvětšení 
stávající tělocvičny, případně výstavbu nové.
Začátek projektu: 5/2021
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 132 495 Kč
Aktuální stav: Vypracovaná studie, projekt.
Poznámka: Je nutné konzultovat s vedením 
školy (které se neztotožňuje s potřebou vět-
ší, nebo dokonce nové, která zabere plochu 
pozemku…) zda je skutečně potřeba, případ-
ně se zaměřit spíše na rekonstrukci (topení, 
podlaha) stávající tělocvičny.

Revitalizace sídliště Terezín

Popis projektu: Revitalizace veřejných ploch, 
hlavním záměrem je navýšení parkovacích 
míst pro osobní automobily.
Začátek projektu: 12/2022
Plánované dokončení: I. etapa 2023
Vynaložené finanční náklady: 54 450 Kč
Aktuální stav: Zpracovaná studie (kompletní 
rozsáhlé revitalizace), vznikly jiné alternativy 
řešení na vznik nových parkovacích míst.
Poznámka: Bude pravděpodobně rozděleno 
na etapy.

Změna natápění č.p. 51  

Popis projektu: Záměr na změnu vytápění 
z nákladných akumulačních kamen na pevná 
paliva (dřevo).
Začátek projektu: 5/2023
Plánované dokončení: 2024
Vynaložené finanční náklady: 18 800 Kč
Aktuální stav: Vypracovaná projektová doku-
mentace, zažádáno o stavební povolení.

Rozpracované projekty obce
Připravujeme nový strategický plán, který bude řešit investice obce na léta budoucí.  
Současně máme na obci několik otevřených projektů, které jsou v různých fázích rozpracovanosti. 
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Revitalizace č.p. 56

Popis projektu: Stavební práce, organizace do-
dávek vybavení a zprovoznění všech prostor.
Začátek projektu: Vznik PD 2015, začátek 
stavebních prací, 9/2022.
Plánované dokončení: 9/2023 následně ko-
laudace a stěhování, zprovoznění.
Vynaložené finanční náklady: 4 898 759,53 Kč
Aktuální stav: Finalizace stavebních prací, vy-
bavování nábytkem, přípravy na zprovoznění.

Sportovní střelnice 
v katastru obce Rudník na p. č. 5102.

Popis projektu: Znovuobnovení střelnice 
v katastru obce Rudník.
Začátek projektu: 1/2022
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 53 000 Kč
Aktuální stav: Vypracované – odborné poraden-
ství znalcem v oboru balistika a balistické studie 
k  znovuobnovení provozu sportovní střelnice.  
V  projektu není možné pokračovat z  důvodu 
nepřípustného využití dle platného územního 
plánu s nabytím účinnosti od 15. 4. 2015. Poze-
mek p. č. 5102 (druh pozemku: ostatní plocha) 
o výměře 7.843 m2, v k. ú. Rudník veden v ne-
zastavitelném území jako plocha Nsp – plocha 
smíšená nezastavěného území, přírodní. Poze-
mek p.č. 5102 byl zahrnut do právě probíhající 
„Změny č. 1 Územního plánu Rudník“ z plochy 
Nsp do plochy OS – plochy občanského vybave-
ní, tělovýchovná a sportovní zařízení.

Víceúčelové hřiště Terezín

Popis projektu: Víceúčelové hřiště (plocha) 
v Terezíně.
Začátek projektu: 7/2014
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 230 873,50 Kč
Aktuální stav: Vypracována projektová do-
kumentace vč. inženýringu. Podaná žádost 
o  územní a  stavební řízení. Stavební úřad 
obec Rudník vyzval k  doplnění chybějících 
podkladů. Obec Rudník vyzvala projektanta 
k doplnění, on přestal komunikovat a staveb-
ní úřad přerušil řízení. Dál se přestalo řešit.  
Poznámka: Nutno zvážit náklady, využitelnost.

Chodník ZŠ – Bělidlo

Popis projektu: Vybudování chodníku od 
školy směrem ke křižovatce.
Začátek projektu: 3/2022
Plánované dokončení: 68 500 Kč
Není stanoveno
Není stanoveno
Aktuální stav: Studie, zaměření

Chodník Justice – Pivovar

Popis projektu: Vybudování chodníku od od-
bočky do Janovic směrem k Pivovaru.
Začátek projektu: 3/2022
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 55 416 Kč
Aktuální stav: Studie, zaměření. V  součas-
né době čekáme na dopracování projektové 
dokumentace a  současně se řeší souhlasy 
vlastníků dotčených pozemků.

Komunikace Akwel

Popis projektu: Rekonstrukce komunikace 
podél potoka u firmy Akwel.
Začátek projektu: 3/2022
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 21 000 Kč
Aktuální stav: Studie, řeší se cenové nabídky 
na zpracování projektu.

Chodník Justice – DPS

Popis projektu: Vybudování chodníku od 
DPS směrem k odbočce na Janovice.
Začátek projektu: 3/2022
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 79 283,25 Kč
Aktuální stav: Zaměření, studie. V současné 
době čekáme na vyjádření ohledně možnosti 
přeložení všech inženýrských sítí, které ve-
dou po celé délce pod budoucím chodníkem. 
V  případě souhlasu a  vyčíslení budoucích 
nákladů bude zastupitelstvo řešit případné 
zadání projektové dokumentace.

Chodník k základní škole

Popis projektu: Vybudování chodníku k  zá-
kladní škole.
Začátek projektu: 1/2015
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 62 326 Kč
Aktuální stav: Zaměření, zpracováno několik 
variant projektů.
Poznámka: Komplikované majetkové vztahy.

Chodník u Dymákových

Popis projektu: Dokončení chodníku u  Dy-
mákových.
Začátek projektu: 12/2022
Plánované dokončení: 2024
Vynaložené finanční náklady: 35 150 Kč
Aktuální stav: Je vypracován projekt. Řeší se 
souhlasy ke stavebnímu řízení.

Rekonstrukce sběrný dvůr  

Popis projektu: Rekonstrukce sběrného dvo-
ra pro odpadové hospodářství u č.p. 51
Začátek projektu: 3/2015
Plánované dokončení: 2022
Vynaložené finanční náklady: 12 566 944 Kč
Aktuální stav: Dokončeno, zkolaudováno, 
bude do konce roku zařazeno do majetku.

Kanalizace od pošty směrem k 18bj  

Popis projektu: Prodloužení kanalizace a zru-
šení čističky.
Začátek projektu: 3/2023
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 12 600 Kč
Aktuální stav: Zaplacen poplatek ČEZ pro 
zřízení nového odběrného místa. Zpracovává 
se projektová dokumentace.

Kanalizace od pošty 

směrem č.p. 84 (Šindelářovi)

Popis projektu: Prodloužení kanalizace.
Začátek projektu: 3/2023
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 12 600 Kč
Aktuální stav: Zaplacen poplatek ČEZ pro 
zřízení nového odběrného místa. Zpracovává 
se projektová dokumentace.

Rekonstrukce bývalého 
zdravotního střediska č.p. 340

Popis projektu: Rekonstrukce objektu.
Začátek projektu: 12/2015
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 58 080 Kč
Aktuální stav: Skutečné zaměření, studie
Poznámka: Je nutné rozhodnout o budoucím 
využití této nemovitosti.

Autobusová zastávka Rudník – terminál    

Popis projektu: Vybudování přestupního ter-
minálu a zastávky u č.p. 56.
Začátek projektu: 11/2016
Plánované dokončení: 2023
Vynaložené finanční náklady: 7 569 983,08 Kč
Aktuální stav: Stavební práce dokončeny, 
nutnost úpravy ostrůvků. Poté bude násle-
dovat kolaudační řízení.
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Optimalizace vodního režimu 
v územní působnosti obce Rudník

Popis projektu:
Začátek projektu: Práce zahájeny v  září 
2019 po podpisu SOD ze dne 10. 9. 2019 
(termín pro dokončení studie do 30. 6. 2020 
- 355.000, - Kč bez DPH). SOD ze dne 22. 
9. 2021 (termín dokončení DÚR+DSP do 31. 
5. 2022, prodloužení na základě dodatku ze 
dne 8. 12. 2021 do    30. 9. 2022 - 474.900, 
- Kč bez DPH).
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 944 840,60 Kč
Aktuální stav: Společnost Envicons s.r.o., 
prokonzultovala stavební záměr s  vlastníky 
dotčených pozemků, a již dnes máme něko-
lik nesouhlasů s tímto záměrem. Obec Rud-
ník bude nadále v kontaktu s projektantem 
a bude se řešit případné upravení projektové 
dokumentace tj. vypuštění těch opatření, 
kde se nepodaří získat souhlasy vlastníků 
dotčených pozemků tímto opatřením.
Poznámka: V březnu 2020 vyhotovena studie 
s  uvedením dotčených vlastníků a  předána 
místostarostovi, který měl zajistit za Obec 
Rudník projednání s dotčenými.  Tento krok 
byl mnohokrát urgován ze strany projektanta 
Envicons s.r.o. Pardubice. Projednání se v ter-
mínu pro dokončení studie tj. do 30. 6.  2020 
nepodařilo zajistit. Bylo též jednáno o dodat-
ku k  SOD za účelem prodloužení termínu, 
avšak bez výsledku.  I po tomto termínu byla 
komunikace s obcí zachována, ale bez dalšího 
výsledku. Smlouva na zhotovení projektové 
dokumentace pro vydání společného povo-
lení (DÚR+DSP) byla uzavřena mezi investo-
rem a projektantem dne 22. 9. 2021 (termín 
do 31. 5. 2022). Dne 8. 12. 2021 byl uzavřen 
dodatek č. 1 ke smlouvě č. SOD/20/2021 
s novým termínem dokončení dokumentace 
včetně dokladové části do 30. 9. 2022. Dne 
24. 10. 2022 byl přijat dodatek č. 2 na posu-
nutí termínu do 30. 9. 2023 z důvodu zajiš-
tění souhlasů vlastníků dotčených pozemků. 
Dokumentace byla dokončována během ur-
gování o dodatek č. 2, vzhledem k vypršení 
termínu dodatku č. 1.  Ani po přijetí dodatku 
č. 2 Envicons s.r.o. (projektant) neobdržel od 
obce Rudník vyjádření vlastníků ani žádnou 
další reakci, zda byl v dané problematice ně-
kdo osloven. 
Dne 9. 12. 2022 proběhlo předání 1 paré 
dokumentace při osobním projednání 
s panem starostou a s panem místostarostou 
s  tím, že inženýrskou činnost bude možné 
zahájit až po projednání s  dotčenými 
vlastníky. Dne 23. 5. 2023 proběhlo veřejné 
jednání s firmou Envicons s.r.o., zástupci obce 
Rudník a  s  vlastníky dotčených pozemků. 
Na jednání byl projekt představen a  bylo 
domluveno, že se vlastnící nadále budou 
domlouvat s projektantem ohledně souhlasu 
nebo nesouhlasu.

Náves Pivovar a evangelický kostel

Popis projektu: Revitalizace prostranství 
u  bývalého pivovaru a  statické zajištění 
evangelického kostela.
Začátek projektu: 3/2023
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 47 553 Kč
Aktuální stav: Provedeno dendrologické 
hodnocení vegetace, tvorba studie.

Cyklotrasa č. 22 
– úsek Rudník – Mladé Buky

Popis projektu: Výstavba cyklistické stezky 
„Dálková trasa č. 22“, která bude navazovat 
v Hertvíkovicích, směr Javorník, Rudník, Fořt, 
Čistá v Krkonoších, Lánov a Vrchlabí.
Začátek projektu: listopad 2016
Plánované dokončení: Není stanoveno
Vynaložené finanční náklady: 454 651,50 Kč
Aktuální stav: Projektová činnost, inženýrská 
činnost, technická pomoc a geodetické práce 
pro územní řízení úseku č. 1 Rudník - 1,865 
km, úsek č. 2 - Javorník 3,081 km a úsek č. 
3 - Javorník-Hertvíkovice 5,321 km.  Velice 
komplikované jednání s  vlastníky pozemků. 
V současné době jsme zaměřeni na úsek č. 
3, kde nám chybí dořešit jeden pozemek na 
trase, pokud se nepodaří získat souhlas, bu-
deme muset opět řešit změnu trasy.

Chodník pošta – ZŠ

Popis projektu: Stavba chodníku u komuni-
kace II/325 od pošty č.p. 56 směrem k zá-
kladní škole.
Začátek projektu: 7/2017
Plánované dokončení: Dokončeno
Vynaložené finanční náklady: 8 597 661,38 Kč
Aktuální stav: Řeší se kolaudační řízení.

Náklady na stěhování obecního úřadu

Popis projektu: Náklady spojené s  rekon-
strukcí č.p. 56, spočívající v provizorním pro-
vozu v buňkách, jejich vybavení a pronájem.
Začátek projektu: 8/2022
Plánované dokončení: 2023
Vynaložené finanční náklady: 305 355,60 Kč
Aktuální stav: Bude po nastěhování do č.p. 
56 ukončeno.

Přístavba skladu nářadí ZŠ Rudník

Popis projektu: Rozšíření současného nedo-
stačujícího skladu na nářadí tělocvičny v ZŠ 
Rudník, spočívajícího v přístavbě.
Začátek projektu: 8/2022
Vynaložené finanční náklady: 766 500 Kč
Aktuální stav: Realizace stavby do konce říj-
na. Následně se bude řešit kolaudace.

Pediatrie v DPS č.p. 75

Popis projektu: Stavební úpravy současných 
prostor na zřízení pediatrie.
Začátek projektu: 2022
Plánované dokončení: 2024
Vynaložené finanční náklady:  35 800 Kč
Aktuální stav: Vypracovaná projektová doku-
mentace. Zažádáno na stavební úřad o sta-
vební povolení.
Poznámka: Po roce společné práce s novou 
paní doktorkou a  paní projektantkou, kdy 
se diskutovalo o  plánech a  požadavcích na 
novou ordinaci pro naše nejmladší občánky, 
vznikla kompletní stavební dokumentace. 
Obec má již vydané stavební povolení na 
přestavbu a během listopadu proběhne vý-
běrové řízení na zhotovitele ordinace dět-
ské pediatrie. S novou paní doktorkou jsme 
v kontaktu a těšíme na budoucí spolupráci.

Most u zadní vrátnice firmy Akwel    

Popis projektu: Rekonstrukce současného 
mostu, jehož stav začíná být rizikový.
Začátek projektu: 8/2022
Plánované dokončení: 2025
Vynaložené finanční náklady: 21 000 Kč
Aktuální stav: Realizace stavby do konce říj-
na. Následně se bude řešit kolaudace.
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Rudnické osady
Obec Rudník je známá 
svojí rozlehlostí. Své 
současné jméno získala 
16. 2. 1952, a jak je všem 
známo, skládá se z několi-
ka částí (osad). Leopoldov, 
Janovice, Terezín a Lázně 
Fořt, dále potom Bolkov, 
Arnultovice a Javorník, 
které byly kdysi samo-
statnými obcemi. Zápisy 
v kronice nám umožňují 
nahlédnout do historie 
některých částí Rudníku.

Z dnešních osad je nejstarší 
Leopoldov, založený r. 1677 
hrabětem Leopoldem Vilé-
mem Albrechtem z Valdštejna, 
po němž má i své jméno. Origi-
nál zakládací listiny je uložen 
v pražském Národním muzeu. 
Roku 1681 měla osada asi 13 
domů a v roce 1780 celkem 21 
domů s 24 rodinami a 116 oby-

vateli. Až do roku 1850 byl Leo-
poldov také samostatnou obcí, 
přičemž část obce byla připo-
jena od roku 1835 k Javorníku 
(celkem 12 domů).

Janovice byly založeny a po-
staveny Janem Františkem 
Theerem r. 1794. Také ony 
se nazývají po svém zaklada-
teli. Bylo tu zprvu 13 domů, 
z nichž nájemci až do úplného 
splacení platili půlroční kvóty. 
Roku 1835 měly Janovice již 27 
domů. Také ony byly až do r. 
1850 samostatnou obcí. Bývalá 
ovčárna u Janovic byla zříze-
na knížetem Švarcenberkem, 
r. 1876 ovšem vyhořela a byla 
přebudována J. Klugem v chlé-
vy pro dobytčata. V přilehlém 
Dlouhém lese, ale i v prostoru 
mezi Janovicemi a ovčíny je 
doposud znát dřívější dolování 
měděné rudy. Poslední šachty 
a štoly byly zavaleny r. 1923. 

V roce 1910 měly Janovice 31 
domů se 160 obyvateli.

Terezín (dříve Theresienthal) 
je osadou nejmladší a původně 
nejmenší. Své jméno získal po 
manželce svého zakladatele Jo-
sefa Karla ze Silberštejna Tere-
zii, rozené Půlpánové. Založen 
byl r. 1836 a zprvu měl jen čtyři 
domy. Jeho další rozvoj je těsně 
spjat s rozvojem průmyslu, ze-
jména vybodováním chemické-
ho závodu na výrobu umělého 
hedvábí. Samostatnou obcí Te-

rezín nikdy nebyl, protože jeho 
rozkvět patří až do nedávné 
doby. Roku 1910 měl 28 domů 
se 162 obyvateli.

Lázně Fořt fungovaly jako 
lázně do roku 1922, byly vyhle-
dávány pro své krásné prostře-
dí s léčivým minerálním pra-
menem a léčebnými kúrami. 
Po vybudování výše zmíněné-
ho chemického závodu ovšem 
zanikly.

Petra Sekerková
kronikářka

Divoký a hlučný noční 
lovec je častou postavou 
krkonošských pohádek 
a pověstí a nejinak tomu 
bylo u nás. Lidé tento 
přízrak potkávali v noci 
v lese, nejčastěji v podobě 
myslivce nebo dřevorubce. 
Byl doprovázen výstře-
ly z pušky, psy a jejich 
štěkotem, silnou bouřkou 
a vichřicí. Ve starších vy-
právěních figuroval v čele 
průvodu duší zemřelých.

V KOSTELNÍM LESE 

V Kostelním lese (Kirchen-
busch) v Javorníku, který se 
rozkládá mezi potoky Grund- 
bach a Krötenpfudelbach1, 
jsou v noci často slyšet výstřely 
z pušky nočního lovce a dupot 
psů, kteří ho doprovázejí. Pro-
to se tomuto místu v noci lidé 
vyhýbají. Pokud se tudy přesto 
někdo v noci vrací domů, vyra-
ší mu krůpěje potu strachem 
a oddychne si, teprve když míjí 
první domy ve vesnici. 

Před mnoha a mnoha lety 
se povídalo, že mladík, pře-
zdívaný „Roztomilý Florian“ 
(z č. p. 1432), prohlašoval při 
nedělní muzice, že se nočního 
lovce a jeho doprovodu nebo-
jí. Aby to dokázal, vypravil se 

o půlnoci do Kostelního lesa 
a tam napodoboval štěkot psů. 
Nato se strhla silná bouřka, 
která ohýbala smrky skoro až 
k zemi a rouhajícího se Floria-
na by strhla do potoka, kdyby 
se nezachytil o vyčnívající ká-
men, který tu stojí dodneška. 
Měl velké štěstí, že se neutopil. 
Skoro omráčen z té ohromují-
cí síly zůstal třesoucí se mladík 
ležet na zemi, neschopen volat 
o pomoc. V pondělí ráno, když 
se ostatní vraceli od muziky, 
slyšeli z tohoto místa chrop-
tění a hocha osvobodili. Dva 
roky nato byl Florian nalezen 
v potoce utopený. Noční lovec 
si ho našel.

PRONÁSLEDOVÁNÍ 

V pozdním podzimu šla jed-
noho dne před mnoha lety dív-
ka z Čisté do Císařského lesa 
(Kaiserbusch), který leží na již-
ním úpatí Černé hory. Jelikož se 
nevrátila včas domů, začali lidé 
ze vsi dívku hledat. V Císařském 
lese objevili v čerstvě napada-
ném sněhu dvoje stopy. Jedny 
byly dětské a druhé ukazovaly 
na dospělého. Když dívku našli, 
vyprávěla jim s hrůzou v očích 
o myslivci, který ji pronásledo-
val. Zmizel, jakmile se přiblížili 
lidé, kteří dívku hledali. Od té 
doby trpěla dívka strachem, že 
by mohl noční lovec opět přijít 

a pronásledovat ji. Každou noc 
před spaním si proto ukládala 
pod polštář velký nůž.

1 Grundbach – dnes bezejmenný po-
tok východně od obce, pramenící 
na Hladíkově výšině a  vlévající se 
do Lučního potoka. Krötenpfudel-
bach – patrně dnešní Žabí potok.

2 Dnes zaniklý dům, stál v horní části 
obce pod č. p. 87. 

Z knihy Polkendorf –  
– ein Dorf im Riesengebirge 

(Potsdam, 2004)  
přeložila Ludmila Jebavá. 

Upravila, úvodem a poznám-
kami opatřila Olga Hájková.

Obrázek: zdroj – internet.

CYKLUS POHÁDEK A POVĚSTÍ Z NAŠÍ OBCE

Noční lovec
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Na Zelený čtvrtek se usku-
tečnila první kulturní akce 
Klubu důchodců Avon a.s. 
pod novým vedením: výstava 
Tržnice Zahrady Čech, která 
nabízela návštěvníkům oblí-
bený tradiční sortiment, jako 
je sadba, květiny, cibuloviny, 
zahradní nářadí, zahradní 
technika, zahradní nábytek, 
hnojiva, postřiky, potraviny, 
přírodní léčiva a řadu dalšího. 
První jarní výstava byla zamě-
řena na všechny zahrádkáře, 
chalupáře, kutily, zahradníky 
a milovníky přírody. Akce se 
zúčastnilo 25 osob. 

Počasí přálo, celou dobu 
pobytu na Zahradě Čech bylo 
slunečno, přijatelná teplota 
a hlavně hodně lákadel nejen 
pro zahradu. 

Akce proběhla v pohodě a ze 
strany účastníků byla slyšet 
i chvála. 

Na programu výletu 21. 9. 
byla návštěva zámku Kačina, 
který patří mezi nejvýznam-
nější stavby empírové archi-

tektury v Česku. Zde jsme se 
seznámili s minulostí i součas-
ností 13 chotkovskych komnat. 

Po prohlídce zámku jsme 
přejeli na Havířskou boudu na 
oběd. Zde je rozhledna, kam 
někteří aktivnější členové vyšli 
nebo vyjeli výtahem a poko-
chali se pohledem na Kutnou 
Horu a její okolí. 

Po obědě nás čekala návště-
va chrámu svaté Barbory, kle-
notu pozdní gotiky a jedné ze 
čtyř staveb katedrálního typu, 
která je od roku 1995 zapsaná 
na Seznamu světového kultur-
ního dědictví UNESCO. Pro-
hlídkový okruh se jmenoval 
Příběh dokonalého chrámu. 
A že to dokonalé je, můžeme 
potvrdit. 

Zájezdu se zúčastnilo 41 
osob, většina členů Klubu dů-
chodců. 

Další a letos poslední akcí 
byla návštěva trhů v Polsku.  

Alena Jerjeová 
předsedkyně KD

Klub důchodců

10. výročí U Křížku
Lokalita „U křížku“ s nád-

herným výhledem na Krkono-
še patří k oblíbeným místům 
mnoha z nás. Roky o ni pečuje 
spolek TJ – Ski Rudník, který 
zde zřídil posezení, pozdě-
ji přibyla obecní informační 
tabule s místní pověstí. Kříž, 
podle kterého je místo nazý-
váno, a který zde vystavěl v 19. 
století sedlák Josef Pfohl, byl 
ale dlouho v dezolátním stavu. 
Zbyl z něj jen podstavec. 

Hlavním Iniciátorem a ta-
hounem jeho obnovy byl Jir-
ka Taclík, který před 10 lety 
ke spolupráci na jeho obnově 
oslovil Olgu Hájkovou a Pavla 
Kaplana. 

Jirka zorganizoval finanční 
sbírku mezi obyvateli obce, 
přáteli a sympatizanty projek-
tu. Spolu s kamarády z TJ-Ski 
se ujali práce v terénu – vy-
čištění místa a výroby plůtku, 
který kříž původně obklopo-

val. K obnově vlastního kříže 
oslovil sochaře Rolanda Hant-
la z Mladých Buků.

Olga s Pavlem měli na sta-
rosti hlavně administrativu 
– komunikaci s vlastníkem 
pozemku a žádosti o finanční 
podporu od obce Rudník a od 
Nadace Via. Ta poskytla největší 
částku z potřebných 135.000. 
Do obnovy kříže se zapojili 
také němečtí 
krajané, kte-

ří přispěli nejen finančně, ale 
i dobovou fotografií kříže, kte-
rá byla inspirací panu Hantlovi.

Obnovený kříž byl slavnost-
ně odhalen 29. června 2013 za 
účasti mnoha místních i přes-
polních a německých krajanů. 
Kříž odhaloval rudnický čestný 
občan Stanislav Wajsar, žehnal 
mu farář Tomáš Altmann a hrá-
la kapela Traband. Byla to velká 

sláva. Vzpomínáte? 
Těší nás, že kříž zdo-

bí toto krásné místo už 
deset let. A připomíná 
nám také Jirku Taclíka.

Olga Hájková
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Divadlo „The Trafika“

1. ročník „kotlíkobraní“

Lázeňské klání 2023

Koncem června, tedy 
těsně před prázdninami, 
vystoupilo ochotnické diva-
dlo Krychle s představením 
The Trafika, což byl posled-
ní kus loňské divadelní se-
zony v Rudníku. Nyní už 
probíhá sezona další. Ozná-
mení o představeních čtěte 
na vývěskách nebo sledujte 
v mobilních aplikacích.

Iva Formanová

Letos se uskutečnil první ročník vaře-
ní guláše v kotlíku – kotlíkobraní. Uva-
řené guláše hodnotila nezávislá odborná 
porota a v druhém kole veřejnost. Od-
borná porota vyhodnotila jako nejlepší 
guláš hasičů z Arnultovic a veřejnost 
kotlík od kulturní komise. Věříme, že 
v příštím roce se zúčastní více družstev 
a zase potěšíme vaše chuťové buňky. 

Iva Formanová

Druhou zářijovou sobotu 
uspořádal spolek Domov, 
pro náš Rudník již třetí 
ročník Lázeňského klání 
v Lázních Fořt. Tradiční ob-
lečení k této akci patří stej-

ně jako zajímavé soutěžní 
klání. Počasí i samotná 
akce se povedly a věříme, 
že všem zúčastněným se 
Lázeňské klání líbilo.  

(red)
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První zářijovou sobotu se 
mohly děti a dospělí rozloučit 
s letošními prázdninami akcí 
pořádanou zapsaným spolkem 
SPOT 30, Povídání s vílou o pří-
rodě. Na zhruba dvoukilomet-
rové trase bylo pro děti a jejich 
doprovod připraveno několik 
stanovišť s úkoly, které byly 
zaměřeny na vědomosti dětí 
o přírodě. Za jejich splnění se 
ve velkém sbíraly indicie, kte-
ré nakonec vedly k odhalení 
tajenky. Za její správné znění 
byli soutěžící v cíli odměněni 
dárkovým balíčkem. A to vše 
jak jinak než v pohádkovém 
duchu. Na stanovištích byly 
kromě hejkala, vodníků, víl 
i jiné pohádkové postavy, které 
děti dobře znají. 

Část projektu byla finančně 
podpořena Místní akční sku-
pinou Krkonoše, kam si SPOT 
30 podal na začátku roku žá-
dost o podporu komunitních 
aktivit do grantového pro-
gramu Malý leader č. 1, který 
vede k posílení komunitního 
života v obcích. Malý leader 
č. 1 podpořil v tomto roce 11 
miniprojektů od Vrchlabí přes 
Strážné, Rudník, Trutnov po 
Malou Úpu a vychází z potřeb 
Krkonoš. Podporuje soused-
ské vztahy, šíření tradic a ře-
mesel, udržitelnost Krkonoš, 
životní prostředí, spolkový 
život, neziskové organizace 
a aktivní lidi. 

Tereza Brožová

Povídání s vílou o přírodě

Koncert k výročí KRNAP
Dne 8. září 2023 hostil kostel 

sv. Václava trubače Správy KRNAP 
a pedagogy ZUŠ Karla Halíře ve 
Vrchlabí. 

Koncert pořádala Správa KRNAP 
při příležitosti 60. výroční vzniku 
Krkonošského národního parku 
a byl poslední zastávkou na turné po 
krkonošských kostelích neboli ces-
tě za dobrými sousedy. V úvodním 
proslovu Robin Böhnisch, ředitel 
Správy KRNAP, pronesl o Rudníku 
tato milá slova: „I když nejste kaž-
dý den jako Špindlerův Mlýn nebo 
Pec pod Sněžkou v médiích spojo-
váni s Krkonošemi, jste krkonošská 
obec, která má vlastně všechno. Má 
obrovský potenciál, skvělé obyva-
tele, rozvíjející se občanskou spo-
lečnost, sportovce, obyvatele, kteří 
jsou proslaveni za hranicemi naší 
republiky, výrobce, umělce, nejlepší 
kozí farmu na světě.“

Olga Hájková 
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Svatováclavské slavnosti: spojení tradice a zábavy 
Na svátek svatého Václava 
Rudník opět ožil díky tra-
diční události, kterou jsou 
Svatováclavské slavnosti. 

Tato oslava má v obci dlou-
hou tradici a spojuje historii, 
zábavu a aktivity pro všechny 
věkové skupiny. Atrakce pro 
naše nejmenší byly neuvěřitel-
né – od lezecké stěny a nafuko-
vacího hradu, kolotoče až po lo-
gické hry. Rodiny se shlukovaly 
kolem těchto aktivit, sledujíce 
radost a nadšení svých dětí.  
Jednou z hlavních novinek byl 
rozhovor s legendárním sva-
tým Václavem, který vedl pan 
starosta. Tato inovativní pre-
zentace historické postavy byla 
velkým hitem, zejména mezi 
mladšími návštěvníky. Během 
slavností jste měli možnost vi-
dět práci řezbářů, kteří vytváře-
li první tři sochy do vánočního 
betlému, který bude u vánoční-
ho stromečku. Slavnosti rovněž 
oplývaly bohatstvím stánků 

nabízejících různorodé zboží, 
od tradičních po moderní. Ná-
vštěvníci měli možnost pochut-
nat si na dobrotách od SDH 
Arnultovice a SDH Javorník, 
které se postaraly o vynikající 
občerstvení pro všechny účast-
níky. Hudba dodala slavnostem 
nezaměnitelnou atmosféru 
a energii. Kapely jako Na Plech, 
Band-a-SKA, Koneckonců, The 
Apples a Mr. Stanyol předvedly 
úžasné vystoupení, které doslo-
va rozechvělo všechny hudební 
nadšence. Přímo na státní svá-
tek  28. 9. se konal v kostele sv. 
Václava koncert klasické hudby 
v podání uskupení „TRIO TA-
LIA“. Svatováclavské slavnosti 
v Rudníku nejen slavily tra-
dici, ale přinesly i nové prvky 
a nezapomenutelné zážitky 
pro všechny. Díky všem, kteří 
se podíleli na organizaci této 
úžasné události a přispěli k je-
jímu úspěchu.

Kulturní komise

13Rudnické noviny | 3/2023



ZŠ A MŠ RUDNÍK

V rámci Evropského týdne mobility 
se naše škola zapojila poprvé do pro-
jektu s názvem „Pěšky do školy“. 

Cílem této výzvy je zvýšit počet dětí, 
které se budou pravidelně dopravovat do 
školy pěšky, na kole, na koloběžce či auto-
busem. Čím méně aut přijede až před ško-
lu, tím bezpečněji a příjemněji tam bude 

i pro vaše 
děti. Chůzí 
do školy se 
také snažíme 
alespoň částečně 
bojovat s pohybovým 
deficitem, kterým dnešní 
děti trpí. Cestou pěšky záro-
veň děti prožijí spoustu zážit-
ků a snáze získají vztah k místu, 
kde žijí, a větší samostatnost. 

Celý týden budou děti doprovázet akti-
vity zaměřené na dopravní výchovu, žáci 
1. stupně si povedou své pěší deníky, kde 
si budou své cesty zaznamenávat. 

V této soutěži může škola vyhrát napří-
klad sportovní vybavení od firmy Lidl ČR, 
poukaz na zážitkový dárek pro celou tří-
du a další ceny. 

Pojďme s dětmi chodit pěšky a ukázat 
jim, že to je normální a také zdravé a zá-
bavné.

Barbora Jindřišková

Nový školní rok započal 
dokonce s několika novin-
kami. Některé spatřovali 
kolemjdoucí kolem školní 
zahrady již o prázdni-
nách. 

Terénní úpravy ve svahu 
u MŠ, postupné dorovnávání 
vybagrovaného místa, osetí 
travou a instalace nové herní 
sestavy potěší děti mateřské 
školy. Dalším vylepšením pro 
MŠ se stává praktické zastřeše-
ní pískoviště umístěného u bu-
dovy. Uvnitř mateřské školy 
mají nové regály ve sklepních 
prostorech a proběhla nutná 
instalatérská oprava.

Školní zahrada nezahálela 
ani v částech, které obývá škola 
a školní družina. Nejen škol-
ním akcím se bude hodit přive-
dení vody a elektřiny k venkov-
ní učebně a vyzdění propustků 
jarní vody poblíž učebny. Pro 
bezpečnější chůzi byl vybudo-
ván chodník od skleníku ko-
lem venkovní školní družiny až 
za roh budovy, kde máme již 
léta uloženo zahradní náčiní. 

Na budově školy proběhla 
nutná výměna okapů a uvnitř 
budovy prošla další třída cel-
kovou rekonstrukcí, po dů-
kladném vyčištění podlah ve 
třídách nám firma ošetřila 
lina krycí vrstvou s vyleštěním. 
U pana zástupce v kanceláři je 
nový nábytek a nejen on má 
radost z rozšířené nářaďovny 
u tělocvičny.

Ještě jedné změny si lidé 
procházející kolem školy moh-
li všimnout. Před budovou 1. 
stupně byly pokáceny nahnuté 
stromy.

Pečlivé přípravy na nový 
školní rok zaměstnaly pana 
školníka, paní uklízečky, škol-
nice v MŠ a paní kuchařky. Na 
žáky se těšili všichni pedago-
gičtí pracovníci a v pondělí 4. 
září jsme slavnostně zahájili 61. 
rok školní docházky v naší ško-
le. A co nás čeká? Protože není 
dobré zoufat si nad pokrokem, 
jak řekl J. A. Komenský, bude-
me si muset zvyknout na skry-
tého učitele, pomocníka, zdroj 
informací i zábavy – umělou 
inteligenci (AI). Nabízím vám 

k přečtení text, který 
sama vypracovala na 
moji otázku o jejím 
prospěchu:

„Umělá inteligen-
ce (AI) může být 
pro děti prospěšná, 
pokud je používána 
správným způsobem 
a s ohledem na věk 
a vývoj dítěte. Zde je 

několik způsobů, jak AI může 
přinést prospěch:

Vzdělávání a učení: AI může 
poskytovat dětem přístup k ši-
rokému spektru vzdělávacího 
materiálu a online kurzy, což 
může zlepšit jejich schopností 
učit se novým věcem a rozvíjet 
dovednosti.

Personalizovaná výuka: Ně-
které AI systémy umožňují vy-
tvářet personalizované výukové 
plány a zadávat úkoly, které jsou 
přizpůsobeny individuálním po-
třebám a dovednostem dítěte.

Pomocné technologie: Pro 
děti s různými druhy postižení 
může AI poskytovat nástroje 
a aplikace, které jim usnadňují 
komunikaci, učení a denní život.

Rozvoj dovedností: Interakce 
s AI může pomoci dětem rozví-
jet dovednosti, jako jsou logic-
ké myšlení, řešení problémů, 
programování a analýza dat.

Zábava a kreativita: AI může 
být používána pro zábavu a kre-
ativní aktivity, jako jsou hry, 
hudba, umění a tvorba obsahu.

Je však důležité dodržovat 
několik zásad:

Dohled a omezení: Rodiče 
a učitelé by měli mít dohled 
nad tím, jaké aplikace a služby 
s AI děti používají, a zabezpe-
čit, aby byly vhodné pro jejich 
věk a vývoj.

Ochrana soukromí: Je tře-
ba dbát na ochranu soukromí 
dětí a učit je, jak správně na-
kládat s osobními informace-
mi online.

Omezit čas strávený online: 
Přílišný čas strávený online 
může mít negativní dopady na 
zdraví a vývoj dětí. Je důležité 
stanovit zdravá pravidla pro 
používání technologie.

Podporovat offline aktivity: 
Kromě online aktivit je důle-
žité podporovat i offline akti-
vity, jako je hraní venku, čtení 
knih a rozvíjení sociálních do-
vedností.

Celkově lze říci, že umělá in-
teligence může být prospěšná 
pro děti, pokud je integrová-
na do výchovného prostředí 
s ohledem na potřeby a vývoj 
dítěte a s respektem k etickým 
a bezpečnostním zásadám.“

Přijměme tedy možnosti 
spolupráce s technologií, která 
určitě leckdy pomůže, ale blíz-
kého člověka určitě nenahradí 

Alice Kuhn-Gaberová
ředitelka školy

S novým školním rokem opět novinky

Pěšky do školy
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Překrásné počasí na 
začátku školního roku 
nás vybídlo k uspořádání 
projektového atletického 
dne již první týden školy, 
a to 7. a 8. 9. 2023. 

Jde o tradiční akci, která 
nám i žákům přináší radost 
z pohybu hned po prázdni-
nách. Velmi mile nás překvapil 
přístup žáků k této akci. Žáci 
i žákyně ze všech tříd obou 
stupňů bojovali o stupně vítě-
zů velmi urputně a s velkým 
zápalem. Byla radost pozoro-
vat a srovnávat jednotlivé vý-
kony. Zvláště některé výkony 
splňovaly velmi přísná kritéria. 
Závodilo se opět v disciplínách 

běžeckých – dlouhý i krátký 
běh, skocích do dálky a výšky 
a hodu granátem, respektive 
míčkem. Velkým přínosem je 
naše krásné víceúčelové hřiště 
s atletickou dráhou a dosko-
čištěm, neboť díky tomu od-
padlo cestování autobusem do 
Vrchlabí na stadion. Při slav-
nostním vyhlášení byli nejlep-
ší jedinci odměněni nejenom 
drobnou cenou, ale i potles-
kem a obdivem celé školy.

Doufáme, že i tyto závody 
přispějí ke zlepšení celkové-
ho stavu kondice naší mláde-
že a obecně se zvedne zájem 
o sport jako takový.

Vladimír Tremer

V letošním roce byl dru-
žinový tábor ve znamení 
výletů. Na první jsme 
vyjeli již v pátek 29. 6. Děti 
dostaly vysvědčení o den 
dříve a následující den 
jsme se vydali za novým 
poznáním do zoologické 
zahrady v Praze.

Děti se zájmem sledovaly slo-
ny, opice, vlky, žirafy a spousty 
dalších zvířat. Prozkoumaly 
také různé pavilony s cizo-
krajnými rostlinami a zvířaty. 
Nechyběl ani nákup suvenýrů, 
plyšáků a dobrot. Po návratu se 
někteří rozloučili a odjeli s rodi-
či domů. Většina dětí však zů-
stala, aby si užila noční dobro-
družství ve škole. Zahráli jsme 
si různé míčové hry a na dobrou 
noc si pustili pohádku. V sobo-
tu dopoledne jsme se rozešli na 
víkend do svých domovů a těšili 
se na další zážitky na táboře.

V pondělí 3. 7. jsme jeli au-
tobusem do Janských Lázní 
a odtud pěšky do Farmaparku 
Muchomůrka ve Svobodě nad 
Úpou. Děti se potěšily s do-
mácími zvířátky, pohrály si ve 
stylových chaloupkách a zbyl 
čas i na pohybové hry, stavění 
domků z přírodnin a nezbytný 
nákup suvenýrů a zmrzliny. 

V úterý 4. 7. se středem na-
šeho zájmu stal Baldův svět 
v Mladých Bukách. Děti se zde 
jaksepatří vyřádily na trampo-
línách, prolézačkách a tobo-
ganech. Počasí nám opravdu 
přálo, došlo tedy i na koupání. 
Nechyběl nákup občerstvení, 
zmrzliny a suvenýrů.

Oba výlety jsme si náramně 
užili. Těmito akcemi byl náš 
družinový tábor ukončen a my 
se vydali vstříc prázdninovým 
zážitkům.

Vychovatelky školní družiny 

Už před časem přišlo září, 
začátek školního roku 
2023/2024. O prázdninách 
v naší školce proběhlo zve-
lebování prostorů uvnitř, 
ale také na školní zahradě. 

Ve třídě u „Myšiček“ máme 
krásně vymalovanou ložnici. 
Na zahradě vybudovaný pří-
střešek nad dolním pískoviš-
těm, abychom ho mohli pou-
žívat i za nepříznivého počasí. 
Jsme s odvedenou prací moc 
spokojené a děkujeme. U lí-
sek byl díky panu školníkovi 
upraven povrch pod lanovou 
sestavou, aby bylo vše nachys-
tané pro realizaci nové věžové 
multifunkční sestavy. 

Každý rok se snažíme, aby 
návrat dětí do školky byl pří-
jemný a cítily se tu s námi jako 
doma. Září je také měsícem, 
který s sebou přináší příchod 
nových dětiček, kterým se 
společnými silami snažíme 
vytvořit krásné prostředí pro 
novou etapu samostatného ži-
vota bez pomoci rodičů. Pláč, 
ale i smích se rozléhá v pro-
storách naší školky, ale jsme 
tady jako rodina, která drží při 
sobě, navzájem si pomáháme 

a vycházíme si vstříc. Máme 
oporu ve starších kamarádech, 
kteří nám s adaptací nových 
dětiček velmi pomáhají. 

Seznamují se s novými ka-
marády, zaměstnanci i s pro-
story celé budovy. Musí být 
poučeny o bezpečnosti a se-
známeny s třídními pravidly. 
Stále budeme pokračovat čin-
nostmi ve výukových vzdělá-
vacích centrech, práce bude 
jako vždy připravená pro star-
ší děti, ale i pro jejich mladší 
kamarády. Jsme moc rády, že 
se do práce zapojují i menší 
dětičky, jelikož snaha se cení…

V tomto školním roce na nás 
samozřejmě čeká plno spole-
čenských, kulturních, vzdělá-
vacích, ale i sportovních akcí, 
kde děti získají plno nových 
zkušeností, vědomostí i no-
vých poznatků. Jde nám všem 
přeci o to, aby k nám do školky 
chodily rády a s úsměvem ve 
tvářích… 

Přejeme všem vykročení 
správnou nohou do nového 
školního roku. Krásné pod-
zimní dny plné sluníčkového 
počasí.

Kolektiv zaměstnanců MŠ

Projektové atletické dny

Zpátky ve školce

Družinový tábor
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HASIČI

Od jarních měsíců se mlá-
dež připravuje na soutěže 
ve hře Plamen, závody 
v šedesátkování, závody 
v požárním útoku. Nej-
dříve probíhají tréninky 
v tělocvičně ZŠ v Rudníku. 
Poté využíváme cvičiště 
u obecního úřadu, kde 
máme postavené překáž-
ky a můžeme trénovat 
venku, pokud to počasí 
dovolí.

Každoročně se děti zapojují 
do seriálu šedesátek okresu 
Trutnov (běh na 60 m s pře-
kážkami). První závody jsme 
měli v šedesátkování v Malých 
Svatoňovicích, kde si naše 
mládež za příznivého počasí 
zkusila po zimní pauze zdat-
nost a zručnost na překáž-
kách s hadicemi. Děti nás mile 
překvapily, že přes zimu naše 
příprava byla k něčemu, a děti 
ze svých úspěchů měly velkou 
radost. Druhé závody se kona-
ly ve Vlčicích a děti už neměly 
tak velkou trému a na závody 
se velice těšily. U některých 
bylo trochu zklamání z výsled-
ků, ale nikdo to nevzdává a po-
kračujeme v dalších závodech. 

Poslední víkend v srpnu kaž- 
doročně pořádáme závody 

v šedesátkách v Hostinném na 
víceúčelovém hřišti. Pro nás je 
to velice náročné, jelikož veške-
rý materiál musíme převážet 
z Rudníku a po závodech opět 
vše odvozit zpět. V letošním 
roce jsme měli rekordní účast 
dětí na závodech. Této soutěže 
se účastnilo 160 dětí ve věku od 
3 až po 15 let, soutěže se mů-
žou účastni i děti se zdravot-
ním handicapem v kategorii 
modrá přípravka. Naší soutěže 
se zúčastnily dvě děti. Pro nás 
je to opět výzva na další rok. 

Poslední zastávka seriálu 
šedesátek byla v Radvanicích, 
kde jsme měli opět hojnou 
účast našich mladých hasičů. 
V tabulce jsou výsledky dětí 

Činnost mladých hasičů SDH Arnultovice

TFA – děti + dorost Halové TFA Hořice 
18. 2. 2023

TFA Rudník  
16. 4. 2023

přípravka
Klimeš Antonín 11. místo 5. místo
Klimeš Štěpán 16. místo x
Štefanová Ellen x 6. místo
Soukup Michal x 14. místo
Jaschkeová Nela x 18. místo
Kategorie mladší
Malátová Bára 7. místo 7. místo
Štefanová Maruška x 7. místo
Jaschkeová Hana x 10. místo
Halada Martin 24. místo 21. místo
Štefan Stanislav 15. místo 16. místo
Štefan Matěj 8. místo
Kategorie starší
Zahradníková Andrea 23. místo 4. místo
Slováková Zdeňka 24. místo 13. místo
Klůz Jiří 26. místo 5. místo
Hronek Jan 29. místo 12. místo
Taclík Matěj x
Skalská Laura 26. místo 8. místo
Šmucer Tomáš x 26. místo
Kategorie dorost
Perný Ladislav 11. místo 8. místo
Slovák Jindřich 14. místo 10. místo

 

Tabulka „60“  
okresu Trutnov
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Celkové 
pořadí

Přípravka
Klimeš Antonín 3. 10. 17. x 8. 7. místo
Klimeš Štěpán 7. 15 23. x 16. 9. místo
Jaschkeová Nela x x 44. x x nesplnila
Štefanová Ellen x 6. 18. x 6. nesplnila
Soukup Michal x 22. 33. 13. x nesplnil
Mladší dívky
Malátová Bára 1. 2 5. 5. 16. 3. místo
Jaschkeová Hana x x 41. x x nesplnila
Štefanová Marie x 48. 48. x 35. nesplnila
Mladší chlapci
Halada Martin 19. x 49. x 31. nesplnil
Štefan Matěj 28. 37. 47. 30. 27. 24. místo
Štefan Stanislav 15. 19. 31. 22 13. 15. místo
Starší dívky
Zahradníková Andrea 12. x 14. 22. 9. 10. místo
Skalská Laura 16. x x x x nesplnila
Slováková Zdeňka 17. x x x x nesplnila
Straší chlapci
Taclík Matěj 9. x x x 12. nesplnil
Klůz Jiří 19. 22. 28 22. 20. 17. místo
Hronek Jan x 33. x 28. x nesplnil
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https://sdharnultovice.estranky.cz

Věnujeme se tomu, co nás 
baví, co přináší bezpečí 
a pomoc. 

Léto pomalu uzavřelo své dny 
a nastal čas podzimních barev 
a příroda nám ukazuje jejich 
kouzlo a přidává chladnější po-
časí, i když do posledních dnů 
to tak nevypadalo, protože léto 
tento rok nastoupilo, i když 
s malým zpožděním s pěkným 
horkým počasím, přesahujícím 
tropické teploty. Bohužel i vel-
ký pád teploty s bouřkami a sil-
ným větrem a pak zase tropy. 
Trochu si s námi počasí hrálo. 
Měli jsme štěstí, že i když jsme 
i my bouřky zažili, tak jen okra-
jově a velké škody nenapáchaly. 
Vývraty jsme sice odstraňovali, 
ale naštěstí jen z komunikací, 
elektrického izolovaného vede-
ní. Malé ohlédnutí (za výjezdy 
a technickou pomocí) za měsí-
ce duben–srpen: šestnáct ohlá-
šení k výjezdu techniky a členů 
jednotky.

Prováděli jsme výjezdy na 
likvidaci obtížného hmyzu, 
na které má jednotka vyba-
vení a jsme připraveni po-
moci. Na telefonních číslech 
723 334 130 velitel jednotky, 
734 255 693 zástupce velitele 
jednotky. Po zavolání na tato 
čísla je potřeba dát informaci, 
kde se nachází nechtěné obyd-

lí (vos, sršňů), tyto informace 
potřebujeme vědět, co si vše 
s sebou vzít za výzbroj, dále 
jméno, příjmení a bydliště, 
abychom věděli, kde se místo 
zásahu nachází.

S už probíhajícím podzi-
mem nastalo pro některé 
topení v kamínkách, krbech 
a podobně. Pamatujte však na 
provedení revizí a hlavně na 

čistotu spalinové cesty, která 
může v případě nečistot a za-
nesení způsobit nemalé potí-
že. Proto prosím věnujte čas 
k ochraně svého majetku ješ-
tě před topnou sezonou. Toto 
byla jen malá zmínka o činnos-
ti naší jednotky v krátkém ob-
dobí a dále malé připomenutí.

Petr Birtus 

Hasiči JPOIII Rudník-Arnultovicev jednotlivých závodech + cel-
kové hodnocení seriálu šede-
sátek na okrese Trutnov.

V kategorii přípravka máme 
hned dva zástupce v první 
desítce. Antonín Klimeš na 
7. místě a Štěpán Klimeš na 
9. místě. V kategorii mladší 
dívky Bára Malátová obsadila 
krásné 3. místo. V kategorii 
mladší chlapci Stanislav Štefan 
15. místo, Matěj Štefan 24. mís-
to. Kategorie starší dívky An-
drea Zahradníková 10. místo. 
V kategorii straší chlapci Jiří 
Klůz 17. místo. Děti umístěné 
v první desítce budou mít slav-
nostní předání ocenění 24. 11. 
2023 v Moby Dicku Trutnov.

Během roku se kromě šede-
sátek naše mládež účastnila 
i soutěží v požárním útoku. 
Opět jsme splnili podmínky 
a zapojili se do poháru OORM 
v požárních útocích, výsledky 
z celkového hodnocení zatím 
nejsou známy.

Probíhaly soutěže i v TFA, 
do níž se naši mladí hasiči také 
zapojili. Soutěž v TFA probíha-
la i u nás v Rudníku. Dospělé 
TFA je zapojena do ligy TFA 
Královéhradeckého kraje. Dět-
ské TFA bylo pořádáno jediné 
a poprvé na okrese Trutnov. 
Doufáme, že se nám tuto tra-
dici podaří udržet a pustíme 
se do pořádání dalších soutěží 
v TFA.

Přehled výsledků TFA mlá-
deže je v přiložené tabulce.

Do TFA soutěží se zapojují 
i dospělí Lucie Olhová a Luboš 
Sahánek, v dorostenecké kate-
gorii nás reprezentují Ladislav 
Perný a Jindřich Slovák.

Úspěch v letošní sezoně 
pro Ladislava Perného: Hořice 
(zimní) 11. místo, Arnultovi-
ce 8. místo, Hořice 7. místo, 
Radvanice 3. místo, Vysoká 
nad Labem 3. místo. Jindřich 
Slovák se umístil na soutěžích 
takto: Hořice (zimní) 14. místo, 
Arnultovice 10. místo, Radvani-
ce 4. místo, Žernov 9. místo. 

Lucie Olhová se letos na zá-
vodech umístila takto: Miletín 
6. místo, Arnultovice 6. místo, 
Radvanice 5. místo, Žernov 
6. místo, Rychnov u Jablonce 
n/N 8. místo, Běleč 6. místo, 
Vysoká nad Labem 5. mís-
to, Sloupno 6. místo, Říčany 
6.místo. Luboš sahánek má 
v letošním roce toto umístění: 
Miletín 10. místo, Arnultovice 
7. místo, Žernov 6. místo. Všem 
přejeme mnoho sil i do nové 
sezony v příštím roce. Všem, 
kteří reprezentují obec a SDH, 
patří velký dík.

Dana Čápová 

Jak dětem ve škole utekly 
prázdniny, i nám pomalu 
dobíhají soutěžní klání 
v požárním sportu a  na-
plánované akce z počátku 
roku. Ano, ač se to nezdá, 
i my musíme plánovat 
dopředu, jelikož se nesmí-
me ve stejné dny potkávat 
s akcemi obce, akcemi 
jiných spolků, odjezdem 
dětí o prázdninách a sou-
těžemi, které pořádají 
ostatní hasičské sbory.

Bohužel někdy ty termíny 
zakolísají a něco se přesune, 
tudíž na jeden den (většinou 
sobota) zůstávají dvě akce. Sta-
ne se. Jedním z důvodů, proč 
pořádáme soutěž Memoriál 
Bohumila Martínka, je právě 
nedostatek volných sobot.

Bohužel i v tento den je 
většinou denní hasičská sou-
těž v sousední obci Prosečné. 
Vzhledem k mimořádné účasti 

soutěžních družstev na této 
naší noční soutěži dětí i dospě-
lých konstatuji, že snaha pořa-
datelů vytvořit kvalitní soutěž 
se vyplácí.

O prázdninách se konalo 
první kotlíkové klání ve vaře-
ní guláše, kde jsme nemohli 
chybět. I zde jsme měli svá 
želízka v ohni, kuchaře Mar-
tina Vicence a jeho dva po-
mocníky Filipa Stehna a Ště-
pána Kouckého. Díky vysoce 
kvalitní a precizní přípravě 
s Milanem Horníkem (naším 
hasičským kuchařem) a pře-
čtení mnoha kuchařských 
knih se dostavil vynikající 
výsledek v podobě prvního 
místa v této soutěži před ne-
závislou porotou. 

Další plánovaná akce byl 
zájezd hasičů do Přibyslavi 
na celostátní výstavu hasič-
ské techniky, které se účastnil 
nespočet techniky a vystavo-
vatelů. Akce se pořádala po 

pětileté odmlce. Na tuto akci 
jsme si sjednali autobus a celá 
osádka čítající 35 lidí byla veli-
ce spokojena. V září jsme měli 
stánek s občerstvením na pře-
dávání ceny za architekturu 
v bývalém pivovaru Rudník, 
zúčastnili jsme se také Svato-
václavských slavností.

Akce, která měla proběh-
nout 16. 9. 2023 a je zapsaná 
i v obecním kalendáriu, se 
bohužel z provozních důvodů 
přesouvá na 11. 11. 2023. Bude 
to živá kapela v kulturním 
domě v Arnultovicích.

Na závěr děkuji opět členům 
i nečlenům SDH Arnultovice 
za pomoc při pořádání akcí. 
Také děkuji občanům bydlícím 
v Rudníku v blízkosti pořádání 
noční soutěže za toleranci při 
zvýšeném hluku v nočních ho-
dinách. 

Michal Hronek 
starosta SDH Arnultovice

Podzimní střípky
velitel jednotky JSDHO
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HASIČI

To zaznělo dne 16. 6. 
v naší javornické hasičár-
ně – a tím tě vítáme do 21. 
století. Tímto dnem byla 
přivedena voda. 

V červnu jsme si totiž mákli 
a pustili se do bagrování výko-
pu na přívod vody. Hlavní úlo-
hu bagristů zajistili Jára Flégl 
a Mocac – Láďa Komín. Lopa-
táři Líňa – Michal Linhart, Pa-
goš – Pavel Ulrich, Válec – Láďa 
Valenta, Babiš – Roman Fro-
něk, Milánek – Milan Pospíšil, 
pomoc s traktorem Belzebub – 
Honza Raudenský. Pomoc byla 
samosebou i od ostatních. Pra-
cantům bylo vždy odměnou 
dobré pivo a něco k snědku. 

A nebyla to jen přípojka vody. 
Upravili jsme i příkop před ha-
sičárnou, kam jsme položili 
pojezdové trubky, obetonovali 
je a nakonec zasypali. Tím dě-
kujeme starostovi, místostaros-
tovi, panu Skalskému a panu 
Hronkovi. Vždyť bylo donebe-
volající mít hasičárnu bez vody. 
Vše jsme ale společně zvládli, 
dneska si již můžeme nejen 
umýt ruce, ale omýt si nádobí, 
a tím zlepšit i akce konané pro 
naše občany v okolí. Zasypáním 
příkopu jsme si zvětšili plochu 
před hasičárnou. 

Poté následovala brigáda na 
úklid kolem hasičárny, výsev 
trávy a začali jsme se připra-
vovat na naše první Javornické 
hry. Mezitím jsme si ale ještě 
vyjeli na noční závody v požár-
ním útoku. I přes disk s krás-
ným časem 33,54. Budeme více 
trénovat.

Hry jsme si naplánovali na 
15. 7. a počasí nám opravdu 
dopřálo neskutečné vedro. 
Měli jsme připraveny hry pro 
děti, ženy i muže. Paní Ire-
na Černohorská nám finanč-
ně přispěla na ceny pro děti 
a paní Dana Šubrová přidala 
ceny pro dospěláky a plnou 
krabici bonbonů pro děti. Dě-
kujeme i obci, která nám uhra-
dila krásné poháry a medaile 
pro první tři místa a zapůjčení 
stanů, setů, dodání hranolek 
pro děti a piva. Z občerstvení 
jsme si připravili naše brambo-
ráky a také jsme se pustili do 
langošů. Svou návštěvou nás 
také poctili tři hosté ze Stona-
vy a zapojili se do našich her.

Hry jsme odstartovali po 
druhé hodině. Pro děti byly 
disciplíny házení kroužků, 
míčků na terč, basket a olym-
pijské kruhy. Na prvním místě 
se umístil Bertík, druhá byla 
Helenka a třetí Ládík Komínů.

Bylo takové vedro, že jsme 
naplnili káď s vodou a bylo to 
bezva osvěžení nejen pro děti, 
ale i dospěláky. Po dětech přišly 
na řadu ženy a jejich disciplíny. 
Ženy si zaházely také kroužky, 
pokračovalo se šipkami, třetí 
disciplína byla nabírání fazolí 
čínskými hůlkami, následova-
lo pití piva na čas a nakonec si 
děvčata smotala hadici na čas. 
V ženách se na prvním místě 
umístila Monika Kodenková 
(SDH Stonava), druhé místo 
vybojovala Makumba (Michae-
la Gabrielová) a třetí naše ha-
sička Helenka Valentová. 

Chlapi se poprali ve stejných 
disciplínách jako ženy. První 
místo urval Miguel, druhý náš 
hasič David Horáček a třetí 
náš hasič Ladislav Komín. Nej-
rychlejší čas ve smotání hadice 
vyhrál Míra Benda v čase 38,18 

sekundy a těsně za ním byla Mo-
nika Kodenková. Užili jsme si 
během dne mnoho legrace, zá-
bavy a příští rok se budeme těšit 
znova. Přeci jen jsme dokázali 
nějaký ten pohár a medaili utrh-
nout pro nás a zůstaly doma.

Na další hry se těšíme za rok 
a snad bude ještě více účastní-
ků než letos.

Poté pokračovaly prázdniny, 
dovolené a pomalu se chystáme 
na Svatováclavské slavnosti (po 
uzávěrce tohoto vydání), kde 
připravíme naše bramboráky, 
langoše a budou i palačinky. 

Ještě nás čeká spousta práce 
kolem hasičárny, například vý-
měna okna a jiné práce.

Dokázali jsme udělat i sou-
sedskou výpomoc a pomohli 
jsme rozmanipulovat stoh balí-
ků sena, který byl narušen vli-
vem dlouhých vydatných dešťů. 

Hlavně chci poděkovat vede-
ní obce, že nás nehodilo přes 
palubu a snaží se pro ten náš 
Javorník něco dělat. Děkujeme 
za úpravu jízdního řádu a děti 
mohou jezdit včas do školy!

Za SDH Javorník 
Silvie Fléglová

Vodááááááááááá!
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SPORT

Letošní sezona MTB 
pro Káju Novákovou již 
skončila. Do konce roku jí 
zbývá ještě několik silnič-
ních závodů a celá sezona 
cyklokrosu.

Letošní MTB sezonu Káje 
ovlivnil svým absurdním roz-
hodnutím reprezentační tre-
nér MTB, pan Viktor Zapletal. 
Nezařadil ji do reprezentač-
ního týmu a nezařadil ji ani 
do závodu Světového poháru 
v Novém Městě na Moravě. Dů-
vod: má naježděno hodně UCI 
bodů, tak ať startuje za svůj 
mateřský tým, a dal přednost 
mladším. Co toto rozhodnutí 

ale ve skutečnosti znamená? 
Kájin tým nemá peníze na fi-
nancování výjezdů do zahrani-
čí, takže Kája neodjela žádný 
závod Světového poháru. Jela 
pouze v Novém Městě. Tam 
jela hodně dobře. V posledním 
kole však píchla, a než doběh-
la do depa k opravě, spadla na 
padesáté místo z 83 startují-
cích. Možná bych se mohl zmí-
nit, proč vlastně měla Kája na-
jeto tolik UCI bodů? UCI body 
určují pořadí na startu, a tak 
jsme letos nechtěli nechat nic 
náhodě. Odjeli jsme na začát-
ku sezony několik závodů ná-
rodních pohárů v zahraničí. 
Konkrétně rakouský pohár – 

5. místo, slovenský pohár – 3. 
místo, polský pohár – 5. místo. 
Tato investice se však, jak vid-
no, hrubě nevyplatila…

Pokud jde o český pohár 
MTB-XCO, tam se Káje dařilo 
hůře než loni. Skončila na ko-
nečném 6. místě (loni 1.). Dů-
vodem bylo neodjetí všech zá-
vodů ze zdravotních důvodů. 
V posledním Závodě v Harra-
chově opět píchla a z 5. místa 
v posledním kole spadla na 11. 
Na MČR v Bedřichově celkově 
obsadila 5. místo.

Možná bych mohl ještě zmí-
nit, že letos na podzim Kája 
nepojede žádný z oblíbených 
MTB závodů krajské úrovně. 
Hlavním důvodem je v záruční 

době poškozená přehazovač-
ka. Jedná se o špičkový mo-
del Sram XX1 Eagle AXS. Tato 
elektronická přehazovačka je 
na bezdrátové dálkové ovládá-
ní. Stojí okolo 12 000 Kč, a jak 
jsem zjistil, neexistují k ní žád-
né náhradní díly a ani tyto pře-
hazovačky neumí nikdo opra-
vovat. Že by díra na trhu? Na 
každý pád výměna v  záruce je 
na jeden měsíc… Přátelé, toto 
je jen „blbá“ přehazovačka. 
Umíte si představit, až se vám 
něco rozbije na vašem elektro-
mobilu?

Více k celé sezoně až v pro-
sincovém vydání. 

Miroslav Novák
Foto: M. Žejdlík, M. Štolfa

Kája Nováková: sezona MTB-XCO

Do nového soutěžního 
ročníku jsme přihlásili 
dva mládežnické týmy. 
Jedná se o mladší příprav-
ku a starší žáky v souklubí 
s Tatranem Hostinné. 
Zatím samozřejmostí 
je jeden tým dospělých. 
Všechny naše týmy působí 
v okresním přeboru Trut-
novska. 

Mladší přípravku trénuje za 
TJ Rudník Martin Celar a za 
Tatran Hostinné Luboš Kra-
cík. Přípravka trénuje dvakrát 
týdně a jeho domácí zápasy se 
v podzimní časti odehrávají na 
našem stadionu. U této kate-
gorie se výsledky nezapočítá-
vají a jde hlavně o radost ze 
hry a hrdost oblékat dres.

Starší žáky vede za TJ Rud-
ník dvojice Martin Kučeravý 
a Milan Hloušek a za Tatran 
Hostinné Jaroslav Kundráč. 
Žáci trénují taktéž dvakrát 
týdně a domácí zápasy se rov-

něž v podzimní části odehrá-
vají v Rudníku. Po osmi ode-
hraných kolech jsme okusili 
čtyřikrát radost z výhry a čty-
řikrát hořkost porážky.

Družstvo mužů vede Ro-
man Benecký s Tomášem Ze-
manem. Muži se po sestupu 
z krajské 1. B třídy trochu 
hledají a po šesti odehraných 
kolech mají 8 bodů za dvě vý-
hry, dvě remízy a dvě porážky. 
Hned zkraje sezony se odehrá-
lo dvakrát derby s Tatranem 
Hostinné a v obou případech 
se radovali Rudničtí.

Do všech kategorií nabíráme 
nové hráče a hráčky!

V současné chvíli připravu-
jeme vše pro turnaj okresních 
výběrů U13 Královéhradecké-
ho kraje, který bude poprvé 
v historii hostit Rudník 24. 9. 
2023 (po uzávěrce tohoto vy-
dání).

Za TJ Rudník 
Martin Kučeravý

Fotbal
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SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA

Údaje byly zpracovány 
na základě souhlasu 
jmenovaných osob, popř. 
zákonných zástupců.

NAROZENÍ:  
Ladislav Beran, 
Tobiáš Sucharda, 
Theodor Ulrich, 
Jakub Vejvoda, 
Dominika Tomíčková, 
Amálie Hospodková,  
Lucie Tomášová.
Vítáme tě na svět!

ÚMTRÍ:  
Milan Bjelka,  
Miroslav Galáš, 
Miroslav Havlíček,  
Jaroslava Kodenková, 
Vladimír Křička,  
Josef Kuhn-Gaber,  
Eva Pražáková,  
Jana Stránská,  
Zdenka Zahradníková,  
Hana Kobrová,
Květoslava Vlasáková.
Zachovejme  
tichou vzpomínku.

MANŽELSTVÍ UZAVŘELI:  
Ladislav Kodenko a Andrea 
Rylková, František Hejtman 
a Pavlína Varyšová, Tomáš 
Kurečka a Barbora Kazdová, 
Michal Soukup a Markéta 
Mišútková, Jiří Vondrák 
a Markéta Lhotová.
Šťastným novomanželům 
blahopřejeme!

Zpracovala Kateřina Lukavcová

Chtěl bych touto 

cestou poděkovat 

celé rodině za 

obětavou péči o naši 

maminku Květoslavu 
Vlasákovou.

Luděk Vlasák

Touto cestou bychom 

rády vzpomněly na naši 

báječnou kamarádku 

a sousedku Janu 
Stránskou, která nás 

navždy opustila v srpnu 

tohoto roku. Zůstaneš  

v našich srdcích.

Kamarádky

20
23

11. 11. Rockové legendy – KD Arnultovice SDH Arnultovice

25. 11. Mikulášská besídka SDH Arnultovice

 listopad 23 Dílnička Spolek Janovice Spolek Janovice

1. 12. Koncert v kostele DOMOV z.s.

2. 12. Mikulášská besídka plus rozsvícení stromečku obec Rudník 

9. 12. Rozsvícení stromečku Javorník Hasiči Javorník

15. 12. Koncert v kostele ZUŠ Hostinné

29. 12. Koncert v kostele DOMOV z.s.

20
24

10. 2. Masopust obec Rudník 

16. 3. Josefská zábava obec Rudník 

30. 4. Čarodejnice obec Rudník 

22. 6. Rudnické káRy obec Rudník 

20. 7. Kotlíky obec Rudník 

28. 9. Svatováclavské slavnosti obec Rudník 

1. 11. Dlabání dýní obec Rudník 

2. 11. Halloweenská stezka obec Rudník 

7. 12. Mikulášská besídka a rozsvícení stromečku obec Rudník 

aktuální info zde

Zprávy z knihovny
Došlo ke změně provozní doby 
místní knihovny, a to dnem 
4. 9. 2023. 
Knihovna pro vás bude nově 
otevřena každé pondělí  
od 9.00 do 11.30 hodin  
a čtvrtek od 13.00 do 18.30 hodin. 
Během měsíce listopadu jsme opět 
připravili výměnu knih z doplňova-
cího souboru z knihovny v Trutno-
vě. Přejeme všem čtenářům krásný 
podzim a těšíme se na každou vaši 
návštěvu.


